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(PAGES 1 06 TO 1120 S 1 ALED PBR ORD~R F COU T AND 

FL~ UND~N S~P ATB OVEN.) 

(Th following · race 

THE C UH': Couns 1? 

n w r h din p n ,ou :) 

M. VALOK S: Your Hoo, one • tem. In he 

preliminary portion ( M. F nz se' ls imony, h w·11 b 

testifying s to th oci l and usi· .::s ~ la ionshlp h h d 

w th Mr.Wat ro pi r o 1981. We a en ~ all ging th seas 

b d · s but as b ckgroun wh'ch -xpl in o h jury h 

atur and th s~ope of th ·r , d lat i 1 

re eva t o what t k 'pl e 1 t 

I think it is ppr ri o inst ct 

th t' not bing offer d g inst Mr. W bb's cli 

'rhat is, that wt ich pr a- t ~ 1981 L, no . . -. 
THE COORl : C n you s gg t he ;11 n ! .. 

lim"ting inst uct·on? 

MR. WB B: Her 's th ob.lem. hink, aiJ 

• 

; : .. 

indicat do h ..! 01d y y w • t 1 my mot· on f o s v r- nc . , 

ny videncc of ti r 1 lion hp b tween Mr. F anz ea d Mr. 

ers prio t 

hat Wold Sports 

1 !lt ta m5 imum pr or to th time 

Ente· tainn•nt as r t d --

ORT: You r~ t lking bou he imony of - -

MH. VALUKAS: W ·sne. 

MR. WEBB• ow, my p si·3on y s · d y, Judg, nd 

that's hy th.is • is a problem this morning, in that any 

·•, 
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test·mony of M. Fr nze e about hls rela· ionsh"p w"Lh r. 

s prior to th creation of orld Spor & Entertai mnent 

mb r of 1984 and attributing that conduct to M. Bloom I 

b l"eve to b a requirement for sever·ncc or ·h re sons I et 

forth y st rd y, nd I won't repeat, cone rning the f ct that 

it's not pa of th con-->p"rc.cy that Mr. J:jloom arti ipated ·n 

nd agr d to b involv d ·n, cco d"ng to tl Government's 

a legations on th ~ fa e of th- indictment. 

Th refore, t yin to l"mit the ev"d nc h Fr nze 

is going to giv befor 1981 sinply h"ghligh s tlat -- what the 

Government is app .lntly g ing t.o say .s th t wha h p ned 

b ween 1981 and 1984, when Mr.Blom didn' v .. n kn w M. 

Walt rs and w sn't ·nvo v din hi .nt r inment bu··in .ss, is 

being attr"but d to Mr. Bloom, and, h ef r, ·t•s going to 

highlight for th ju y tJ very fact. 

Howev r, I will ace -pt th Gov nm nt•~ off 

the limiting instr c ion given. 

to h V 

'l'HE COUk'l': A d what lim' • ing ins rue • n shall I 

give? 

MH. V LUKA: Your Honor, my ugg s ion s hat the 

Court simply inst u·t tl1 jury that the testimony oncerning 

the nature and scop of le relationship b twe n M. Walters 

and Mr Franzese prio to 19 1 when the con piracy ·s alleg d 

to hav b gun is admilt .d ga·nst Mr. Walt- s nd is not to b 

con idered gainst M. Bloom. 
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MR. WBBB: W 11, I wou d like o 1 av out 'when th 

conspiracy is all.. d t l ~ ve b ... gun." 

THE COURT: Let m j ~ m k ur that I c .n ay 

some hing that in agre abl o you both, if oss"ble . Bu it 

i.:> that the timo1y conccr1ing the nature an wh ? 

Mk. V LU AS: Scope o[ th r-1 lionsh"p. 

THE COU T: And~ op? 

MR. VALUKAS: Right, of h 

nd Mr. Franzese .. 

ela ionship b tw n M. 

THE COUfl'l': You' ing faster than It ve tie 

cap city to digeot her. 

MR. V LU AS: I'm or· y . 

THE COURT: u ••. p io to 1981 i limi d o ... " 

MR V LU AS: I~ - ·ng off-Id again t 

only, at hi ime. 

. W·lters, 

MR. BBB: Al thi tim? 

THE COURT good lac. to put a 

p riod. 

MR. VA UKAS: Okay. 

THE COURT· 'fhe ins tr Ct. on • that: "'rh t imony 

cone rning the natur and scop o[ the lationship b tween Mr. 

s off red g inst Mr. Wal er nd Mr. Fr 12 ~e prior to 1981 

W lt rs only." 

MR. WE He That' f n~. ou]d I -- I th"nk th-

stand r caution s on to s y, "and 1 uld not 
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b consid red by you for any pu pos as to Mr. Bloom." And I 

would accept that limi ing instruction. 

TE COURT: Lt's h ve he jury. 

R. VALUKAS: Bring out Mr. Franzes . 

THE COURT: I pr sume you wi•h he jury ·ob brought 

out befor he • sworn; is Lha'l o r c· ? 

MR. P ,ARL: Yes. 

THE COUNT: Ar yo ady for lh jury? 

R. VALUK S: Yes, your Honor. 

(JURY IN ) 

THE COURT: Pl asc b sated. Good morning. 

M-. Witness, will you be swo n. 

(W tn ss swo n.} 

THE COURT: Befor th x-minat·on b gins, ladi-s and 

gentl m n, I will ak you back to som limi ary 

ins ruct·ons that I gav you. 

to time, t st·mony wi 1 b 

nd I ind"ca~-d tlat from tim 

... s ut d to you for limit d 

purpos and you are to con "der th t evider for that purp s 

only. You are bou~ to h ar t - ~t·mo y from Mr. t 1zese, and 

hat testimony cone rning th nature and scope of he 

relat·onship b tween Mr. W lt s nd M1. Fr niese prior to 1981 

is offered against Mr. Wal s, only, nd hould not be 

consid red by you for any purpo·e ag-inst Mr. Bloom. 

Wi h that 1 m~ ing inst uction, you may inquir-, Mr. 

Valukas. 
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FRANZESE, GOVERN 8NT*S WITNESS, DULY WORN. 

BY MR. V LUKAS: 

Q. Mr. Witn 

name for h 

DI T £ AM ATION 

, could y us c1t you · name and sp 1 your l st 

cord, pl a e. 

A. Y s. Mic ael Fr nz · , F- - -n-z- -s-. 

Q. Mr. Franz • , how old ar · you? 

37. 

Q. A you m rid? 

A. Y s. 

Q. And how many child n o y u hav? 

Five . 

re som 

y :s. 

Q H w man? 

A. Th1 e. 

y your firs m riag · ? 

GOLD: You Honor, 

ask h witn s to k _e his voic 

can bar ly h · r. Could you 

p? 

'l'HE COO T: Would y u do tl , 

T E '£NESS: y s. 

BY MR. V LUKAS: 

Q. Would you ple- esp ak ~n th- nicro hon, Mr. Franz~,. 

M. Er nz s, is you f ther ~t· 1 liv? 

A. Yeo, he is. 

Q. And what is 
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• 1 A John Fr nzcs . 
2 Q. Do s h h vc nickn m ? 

3 A. y 

4 Q. What io thal? 

5 A. onny .. 

6 Q. Mr. Fr nzes , wt did go 0 1 • gh ch l? 

7 A~ Ho y C oss High School in lu hing, New Yo k. 

8 Q. And when id you gr u tc? 

9 A. 1969. 

10 Q. o·d you go on -Lo coll g ? 

11 A. Ye . 

• 12 Q. nd which coll ge did you go to? 

13 A. Hof t a Univ r y in H mpst ad, Long I land. 

14 Q. And w e you a ajo in any bj ct? 

15 A. I w s biology m jor, r -1 ed stud nt .. 

16 Q. Did you g adua ? 

17 A. No. 

18 Q. Wh n did '1 u l av coll .. gc? 

19 A. beli V it was 972. 

20 Q. Mr. F nz se, rom th p iod of tira 1 73 through 1986, 

21 wer· you associ t d with ny 0 niz crime f mily? 

22 A. y ~., . 
23 Q. And wh"ch f mily w s hat? 

• 24 Columbo f m· ly in N w 0 k. 

25 Q. y 
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position w·th·n hat o ganiz d c ime ~mily? 

A. Y s. 

Q. And ht was the posit"on LhGt you h ld? 

A. I w a c tain in h family. 
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Q. Mr. F anzcs, a · y u famili· w· h your f thor' public 

reputa· ·on for asso i ion w·th organ·z d c me? 

A. Y s, I atn. 

Q. And have yous en publi ations detailing that sso i tion? 

Ye, I h ve. 

Such a.s? 

Lif 

r ports . 

aga~in ad ever lo her m gazin_ nd n wspape1 

Q. What is youx ath-r's public r putation for associ lion 

w·th organized c ·m? 

A. He's also al eged lo be a cap ninth ... family. 

Q. When yous y 'th family,» y u ar 

family? 

alking bou which 

A. The Columbo family. 

Q. Do you kn w a p rs n by h name of No y Walters? 

A. Yes, I do. 

Q. And do you s that per on in th cou.r room? 

MR. GOLD: W· w· 11 tipul t 0 the .d ntifi a ion. 

BY THE WITNESS: 

A. Y. 

THE COUHT: l'h 
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BY MR. VALUK S: 

Q. Mr. Frnnzes, would you keep you mouth close to th 

microphone o veryone an hear your t st·mony. 

Yes. 

Q. How long ave you known o by Walt rs? 

A. Just bout 11 my l f. 

1128 

Q. Dur·ng th riod o im' 1 72 through 1986, wlat was th 

nature of your relation~hip w~th Norby W 1 ers? 

A. I had both ocial an busin ss relationship "th him. 

Q. Ar y u famili r witl h th r or n t your fa hr had 

r lalion h·p with No by lt rs? 

Yes, I m . 

Q. And what was the nature o the r lat·onghip be w n your 

f th rand Norby Walte s? 

A. He al o h-d 

w"th him. 

soci· l a.., w 11 s a bus·n ss r.,lc ·ons ip 

Q. H v you on occaJion discussed that r lationship, th t · u, 

the relationship b tween you f th r -nd Mr. Wal 

WaJtc s? 

A. Y s, I hav. 

J' with Mr 

Q. L t me dir ct you1 alt ntion o the y a . 1985. Were you 

ind"cted for r cket er·ng ch rges ·n N w o k? 

A. Yes, I w- $ • 

Q. nd in which district w r y u indict d? 

A. I of N w York in Brooklyn. 
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Q. H d yup eviously b n indl t din another distr · ct fo 

ack te ring ch rg ? 

A. Y s. 

Q. Which district w .s that? 

A. I · w s the Sou· he n o·st ct of ew Yo1 in M nhatten. 

Q. Now, was ther a ju y v rd1c or the first cas? 

A. Yes. 

Q. And wha was hat? 

A. I w~· acq it don 11 ch rges. 

1129 

Q. In connection with th~ s c nd ca e, h cond ind~ctm nl, 

would y t t 11 the l · di sand gen lemen of th ju y bri fly 

wh t ar the natu e of th cha ges wl1ich wer - contained in h 

second indictm nt? 

A. Basic lly thy ware f aud h rges having to do with a 

gasol"n tax b ines that I w a involv-d in. Also vario s 

bank frauds, lab r rttcketeering n 

Q. Did it also i1clude t x vasion? 

A. Y s, it did. 

nsur nc fraud 

Q. Now, in conn ction with lh·s second ind"clment, did you 

nt r in· n gre ment with 

in Brooklyn? 

A. Yes, sir. 

Or anized Crime Strike Force 

Q. I want to direct your alt ntion to what has b en previously 

marked a. Fr nzes Gov nment Exl 1bit No. 1, which is in th 

book whi h the jurors hav 
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A Yes. 

which we h 

going to b 

just remov 

agre m nt, 

Fr·n~ se - direct 

Do you hav Gov rnm nt Exh bit lt a1 z • 

11 0 

1 in front of 

MN. VALUK S: Excu~e m- a mom nt, your Hono •. 

Your Hono, I bel·eve ther nit min the book 

ve agre d th t houl not be U ... r i it i not 

off r d ·nto vid nc ,. and i i th .r . 
'l'HE COUR'l: Do you w nt t t~ k th<:.. opportun·ty to 

i rom th book? 

MR. VALUKAS: In fai ness and pur uan to our 

·h1.nk we "'hould r m V it. 

THE COUH1': Would you jus et y u b Ok' asid for 

for the momen and the m rshal will coll ct h~m. 

could we 

MR . GOLD~ You Honor, 

hav s d bar? 

THE COUWT: Sue. 

(Sid b r co fr nee.) 

THE COURT: Go ah ad. 

while this i b.,ing one, 

MR . GOLD : Judge , I ' m m b r as ,. ·. d . I w s • o hl by my 

coll agues as we w re concluding ors ~sion in th robing room 

that som p ople h d th ugh w h d r aclcd an gr em nt th t 

was clea ly no in my m1.n. I wan it to b clear that'a nol 

what I thought w wee t lkin about. 

I certinaly hav n obj ct· n to you li it." g 

t stimony from his wltn ss abou he fa.ct t.ha nt a 
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1 t o Judg Nick~ son. I was th documentary xhibi 

whic I characte1iz d o Judge Marovich as cons ituting a 

summ 10n that I th ught wa unf ir and rej dicial to pr s nt 

to the jury An I c rtainly xpect, and I have no objection 

to you maki g referenc· • o th f ct h you sen letter ·o 

Judg N"ck~ son and thnt th witne~s understan s that that was 

done. It's he docum nt ry ~vid nc in summ ion form th t I 

obj ct to. 

MR. V LUKAS: Okay. And in f ' l n sn, my 

underst nding • tha you didn't w nt that to got the jury 

and I agreed tha it w uldn' go to the jury at this stag. 

THE COURT: And youtr r·mov~ng ·t. 

MR. VALOKAS: Th t' why I'm moving i . 

R. GOLD~ I w snots eking to .Eoreclos 

MR. VALUKAS: 

you .. 

MR. GOLD: He underst n s that that's wh t you dld. 

R. V LU AS: And s I ga·d, whethe w offer it or 

not dep nds on he cross. 

(End of sidebar co1--er nee.) 

THE COURT: Mr. Valu 

BY MH. VALOKAS: 

, you may ontinue. 

Q. Mr. F -anzes, plea& dir ct y ur at ·en ion to Government 

Exhib"t 1. Do you hav 

A. Yes. 

hat int ont of you? 

Q. Would you di ct you1 at ntion to 
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f nzes - a · re t 

gn ture app ~ar on ht docum nt? 
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Q. And doe th s·gnatu of you atto ney also app_a on hat 

docum nt? 

A. Y we 

Q. Is his h nt ht y u ent din o in 

co,nection with h ind ctm nt wh·c w 

Fore in B ooklyn ag inst yo - nd oth 

t rned by th St ik 

? 

A. Yes. 

MH. V LUKAS: Your Bono, I would off r into evid nc 

Government Exh"bit 1 F nz seat this po·nt. 

MH. GOLD: jojn in the oft , you Hon 

TH COURT: It will be admitted. 

(Governm nt Exh"bi f n~cs 1 r c iv 

BY MR. V LUKAS: 

• n .. vide c ) 

Q. ow, Mr. Fr nzeo, dir c in your at ntion o the r·rst 

paragra h in tha indictm 1 t I m n tha 1 a gr m nt, 

what is it ·hat yo agr -d to l ad g ilty o? 

A. Co t 1, whi h is ring cons iracy. And oun 28, 

wh· h is onupi acy d fr ud th-· G V· nm nl and h IH . 
Q. Now, w s th e n agrc d sentenc ln conn ction with thi 

cas ? 

A. Yes . 

Q. What was hat? 

A. 
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mpr • ~ m ·? 

mpr·so m4'n, yes 

Q. Ar y es n ly rvin that n.. . 

A. Yes, I am. 

Q. Now, wa ·h a fit and ~rtitution which was r qui 

also? 

A. Y · s. 

Q. And what was h amoun o[ th f f-·tur tha you w~ e 

r quir d? 

1 33 

A. Four nillion s v n hundr d fo ty- igh 

Q. And the m unt of th fin? 

ho1 sand dollars. 

A~ Ten million dollar . 

Q. Now, inc nn c ion with this 1-a age n nt, d'd you agr- · 

o h en ry o 

$14,783,000? 

judgm nt g ns yoi in h mount of 

A. Y s, did. 

Q. nd d"d you al o agr e to hav • ce tain prop r y 

the sue v·sion of th Cu~? 

y s. 

old und r 

Q. th !rt ti t you ntcr~d into lh"s lea agr m .rt 

whi h d lt with rs in th New Yo r , did yo 

also pl ad guilty t an indi tm n in Flo "d~. 

A. Ye . 

Q. And wh twas that indic m n boul? 

A. was a rel t·ng indic 
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I wa in. I w s 1~0 ind"cte ther fo d r uding the 

f Florida out or tax o t · a f go.saline. 
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te 

Q, W h an · gr . d ja"l sentenc in cone tion w"th th t? 

A. Y s. 

Q. What w s that? 

I wao to s rve 9 ye·rs ~t e tire co1cur -n with th 

f deral tim. 

Q. Now, in conn ction w h this 1 a agr ement, wa th n 

agre m nt re ch d to heth , or not you wou b pros cut d 

for any o c ime .... whic r s~ntly under invest·galion 

by the gencies whi h sign d his 1 

Yes . 

g em t? 

Q. An what w s you un nd1ng f that? 

A. My und rt nd·ng w h I would ot b rosecu ed fo any 

o her inves i lions t al w r_ in place a h .im . 

Q. o·r cting your ctt ntion th n o th lat p· ge, wh"ch 

gene es igned his ag ,em~nt? 

A. A si tant Di tric A· torn y of s· ffolk Coun yin New York, 

th acting attorney inc - ge in th Newark St ik For •, th 

Ch"e of tl Crim"n l Divlsi , Offi of h Unit d Sa es 

Altorn y f h, So h rn o·st ict of New York, U. s. Attorn y 

fo th SoLtt rn Di~t it of Flor'd and the sit nt Attorney 

Gen r 1 in th slat_ o 

Q nd that al o from 

Yes. 

N·W Yo 

e S tr ·· k ~orce from Brooklyn; correct? 
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Q. In onn ct· n wt hi~ g eem nt, was firth r y u 

un standin h i[ a ma tcr wao h n und r inve igat· n by 

any of th s gencies, w"th th exception of mur r, that you 

could not ad would not b proocc t d for that m tter? 

A. That co rec t. 
, 

Q. And did h y als sta e ·ha y had no vid~nce hat you 

n fact wer ·nvolv-d n mur e? 

A. Tha 's correc . 

Q. Now, in conn ction with h n nd cry ng forward, did 

there com a time when yo nt rd into a second ag eement with 

th. Strike Force in Broo lyn? 

A. Y s . 

Q. And wh n was that? 

A. I believ th twas i Nov mer of '86 

Q. Dos hat agreem~nt hav a yt ing to do whatsoever with 

your tes imony ·n this r al? 

o, sir. 

Q. r any of h terms of tha r ement involv din what 

yo 're testifying to her today? 

A. No. 

Q. By th WdY, concerning your ag Mn nt t plead guilty in 

connection wit the v riou~ ch rgcs in N·w York, Flor"d and 

ls wh d '86, d"d th. United St ts Attorney's 

of ice ·n Ch"c go h ve nything to do with th t ros cution, to 

your knowledge? 
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A. To my nowledg, no. 

Q. ow, pr·o toy u ,nte ing into h s plea a r emen, wlich 

is Government Bxhib"t 1, w e you involved in criminal cts 

r laing to loan shaking? 

A. Ye. 

Q. Labor ra k~ ering? 

A. y 

Q. Th t of s curit: s? 

A. Y s. 

Q. And mil fraud? 

A. Yes. 

Q. M. Fr·nzes, I w· nt to urn your att ,tion pl e if y<u 

w"ll to a docum nt hich is n w m rk 

2. Do you hav tl·t inf ont of you? 

A. Ye~, I do ► 

s Government Exhibit 

Q 

A. 

Q. 

And wha is th da e of 

Dec mber 4, 1 87. 

ht docurnen? 

And is hat a docum n which was late to a offer, that 

is, proffer of t s tiJnony wh ch you wer giving to he U it d 

sates A orney's office in Chic·go? 

A. Yes. 

Q. And you w r given, w r you ot, sign d copy of this 

docum n, a docum nt which I ~igned or Mr. Pearl sign d? 

A. Yes. 

Your Ho ,or, I would of( r into 
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MR . GOLD: I j in i he off , you Honor. 

THE COU T: twill be admi · te . 

(Goverment Franz ae Exhibi No. 2 rec iv din ev·a nc .) 

BY MR. VALUKAS: 

Q. Now, in rms oft is roffer, id yo underst nd tha th 

proff r r quir d you t o g·v full nd com 1 te tru hful 

limony? 

A. y 

Q. And th t anything h you gav, w th_ way o 

info m tion could 0 be us d g inst you in your C 

if you we e ve rose ut d? 

A. Yes. I und s too h t. 

Q. But w_ wcr not p · d fro1 using the substanc -

proffe n rebutt 1 ... ti, ony if you wcr ever pros cut 

purpos $ of cross xamining you? 

A.. Th or ect. 

Q. nd that h re w .r . no olher ag 

conn ction with this? 

A. Correct. 

Q. At that poin ? 

A. Yes, righ . 

in chi 

0 your 

d for 

Q. Now, 1 t rn dir ct your tt ntion i you C n 0 a docun nt 

dentified Gov rnm nt Bxhibit 3, which i~ Franze 3. 

Excus me. Th sis - - I apo ogize. T cy pullc d No. 

f 
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3 out. Thi is Uovernm n xhibit 4, ~ranze~c. 

Mr. Franz s, was Gov rnm nt Exhibi 4 an immunity 

order nt red ·n c nncc ion with you testlmony at some po nt? 

A. Y s. 

Q. And wa that ord renter d by Judg Urady? 

A. Y s. 

Q. And was th t a(l ran agr m nt had be-n r ached by h 

Unit d Sta cs At orn y' offic w·th you and your 1 wyer in 

connec ion with your t st·mo y? 

A. Yes. 

MR. VALUKAS. Let m_ dis ribute, if I c n, a copy of 

that. Your Ho or, it w s ttached to the b ck of the exhibit 

wh'ch w-s pulled. 

THE COURT: Ok y. 

MR. VALU AS; I apologize, you Bono, ut when we 

ulled th exhibi , this was atta h d ·o it. 

Your Honor, r•m go·ng to mark th·s docun.nt Franzes~ 

Exhibit No. 8 and t n e copies to th witn ss and ask 

permis ion o d st ibute a copy of the~ m lo the ju y. May I 

distribu ·his t th j ry, your H nor? 

THE COU n·. 

M. VALUKA 

w th the United Sta 

o you know hat. the doc ment is? 

It's th· let e agr. ment, yo1r Honor, 

Attorney. 

MR. GOLD: I jo·n in th t off r, too. 

THE COURT: Vine. 
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MR. VALUK S: It's Exhibit 8. 

MR OLD: Oh, wait. L ·t me se that. 

THE COUR'f, 'sn not su what you are t lking about. 

MH. GOLD: Neith •r m I. 

To mak absolut ly su , I g th r what Mr. V lukas is 

now p po ing to do i~ circulat~ oth Exhibit 4 nd Bxhibil 8. 

Is th t it.? 

H. VALOKAS: 4 is alr ady to th jury, you Honor. 

8 • the 1 tter ag eem nt ached with the United St tes 

Atto n y's off"c hich was attach-d to h exhibit which at 

th reques o· defen e counsel w ~ mov -d ·rom the ju y. 

MR.GLD: Th n I j ,1n in the off r. 

1HE COURT: Th n ·twill be distr"b1t d well. 

{Governm nt Franzese Bxhibil No. 8 rec iv din evidenc .) 

BY MR. VALU S. 

Q. Mr. F an~es, do you tav Governm nt Bxhibit 8 in front o 

you? Franz e 8? 

A. Y s. 

Q. Would you turn o th t d cum and giv u th da e of 

th t doc men wl ich is now ·n evid nc . 

April 5, 1988. 

Q. And did you sign tha · document, al ng wi h your 

A. Ye, I did. 

torn y? 

Q. Mr. Franz-s, by lhid documen did you agr to cooopera e 

fully with the Governm nt by providing compl and t uthful 



• 

• 

• 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Fr nz - dir · t 

testimony in ·conn ction w·t1 m tt rs nder inves igat·on in 

this dis •rict? 

A. Yes. 

Q. And d.d th Uni~ sates Alto~ y's office agr in 
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conn ction with that h • we would mak kn wn the ull extent 

of your cooper~ ion to th judg - ho w·a ·nvolv -d in g_n ncing 

you? 

Yes. 

Q. And that was in connect·on with a molion lo r -duce your 

s nt n e which was then nding before the judg; is that 

o rec? 

A. Ye . 

Q. Did the Unit d Stats ttorney'~ office g 

recommend tion ·o th t judg? 

A. No. 

to mak ny 

Q. Who, if anyon, w ·tom ke a r ommendntion .o the judge 

s to wh • her or not yo sent nee should be r duced? 

A. Th· Strike:. Pore~ i th E- a -rn District of New York. 

Q. w s th t the . nct·vidu 1 who h d r s "Uted you? 

A. Ye .. 

Q. And in conn_ction wi h that, w s th.., Unit d s ate~ A torney 

in Chicago 0 do nytl ing 0 arr ng .. any typ of r .comm nd ion 

for you? 

A. No. 

Q. So ell w would do is make know, th nature and of 



• 

• 

• 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

F a nz se - dir ct 

your ooperation; is hat c rrect? 
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Q. Mr. Franz ~e, in conn clion with h"s, did w also say that 

we would have n rd r of immunity nt 

t stimony comp lling you tot st fy? 

A. Y s. 

d concern·ng y ur 

Q. In connection with h l order of immunity, a copy of which 

was nte d by -- or th m tter w s ntered by Ju ge Grady, 

what did you un erctand wold be us d -- could b - us d againot 

you in - subseq ent pro ceding? 

A. I und r tood that any inform tion that I wer to giv ould 

not b used ag inst me in ny subsequ -nt po~ ding. Ho ev~r, 

any info ma ion th t was d iv-•d f om ind pend:- ,t sources could 

b u d aga·nst me in a pro cution. 

Q. Meaning tha you could still b pros cu d for th mat · er 

wh·ch you' testifying or i1formation that you hav g·v n, bit 

your own test·m ny coul not b 1 us d again t y u; is that 

correc? 

A. That' co rect. 

Q. ow, Mr. F - nzes, pr s - ntly, tow uch tim have you erv d 

in ja"l in connec·ion with your -- the ch g "' th you pl d 

guilty o? 

40 months. 

Q. And would you tell th ladies ,a gcntlem -n o:C he jury 

wh t is th s made by th 
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chief in Brooklyt concerning any ruduction in your sent nc·? 

A. Th Slri Pore hief recommended that mys ntcnc 

reduced from en year to nine y ars. 

Q. In practical te ms, Mr. Franz , what would hal amoun to 

i t rrns of cul tim h you would ~pe d pend in jail f 

in f ct Judg N·ck r on were to - gre _ to ha r duction? 

MR. GOLD: I obj .ct, your Honor, unless th wi nes 

i.,, qu lif.ed a..., - n xpert. 

MR. VALUKAS: He know . 
THE OU lt'l~: I'll al ow Lhe qu stion. 

BY T E WI'r ESS. 

A. 28 days . 

BY MR. VALUKAS: 

Q. Mr. Fr nz a, und r th terms of th·s ag 

judge bou din ny way o inf ctr due our 

A. No. 

menl, s the 

nt nee'? 

Q. I h fr_e to acc_p or j •c h • co nm ndation of he 

Str· Po c chief ·n conn ·ion w· h thi matter? 

A. Y s, he ·s. 

Q r th r a y oth p mis th hav be n mad to you in 

connec n with your t stimony he e oday? 

A on whatso v 

Q. M. Fr nz_s, I want tot n you 

I c n to s cond order which was 

l ·ntion for mom n if 

d this morning which i 

5. Do you h v that in 
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Q. And was that an o··d r of immun·ty comp lling yo lo t st fy 

and wive your fifth Am ndm nt pr "vi ege ent by Judg 

Marovich this rn rning? 

A. Y s. 

Q. At th r q ~to · h Gov rnment; i n•t · ht c .r ct? 

A. Y s. 

Q. And ha is you un s nding in connec ion w·th t1a 

order and your ·e imony h re tod-y · nsofar as th us of your 

teslim y against you in ny Jubsequ n crimi alp oc dings? 

A. It's my nderstand "ng ht my ~timo y ould not b used 

ag ins ne in any subse u n rocee ngs. How v - r, again, 

any hing fro nd nt ·our es c n b us -d ga·n me n 

subs qu nt po eedings . 

Q. M aning you could be prooecu d for the crime~ ·o whi h you 

ar t stify"ng, but you tes~imony nd is 1 ds cou d not b 

us d agains you? 

1'h t ' co rec t . 

M . GOLU: I obj ct. 

THE OURT: Wh t ·s asi for your objection? 

OLD: It's a le~ding question. H can ask a 

question about wh he under t nds. He shouldn't tell him what 

he understands so he can say yes or no. 

THE COUR'r: 
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th tub, i n't it? 

MR. GOLD: I couldn' agr e w th you mor. 

THE COURT: '"tand. 

MR. VALUKAS: Y ur Honor, I ould off r Governm nt 

Exhi it 5 a this im. 

MR. GOLD: I'll join in h otf_r, as w 11. 

THE COURT: twill b admi t d. 

(Gov rnment F anz ~ Ex ib"t No. 5 rcceiv din evid nc .) 

BY R. VALUKAS: 

Q. M ~ F ·nzes, is th r any crime th t your te t1mony can be 

us d ag ·n~ you to prose ut you for · n connec ion with this 

proceeding? 

A. I on•t b· live so, no. 

Q. How abut p_rju y? 

A. Yes. 

Q. So ·t could be used againnt you or 

correct? 

A. Yes. P rjury, y 

tone I a; is that 

Q. Now, ·n c nn_c in wit th s -- your coop ration with th 

Uni ed Sta s Attorney's offic in C icago, lett w sin 

f ct s nd to Judge Nickerson; i tha · orrec? 

A. Y s. 

Q. And that letter was then -- is now p n i1g b fore the judg 

s part of them tt s to co sider ·n det rm ning wheth r or 

not ct? 
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Was n ·aentical 1 tt r w·nt o the a ol bo rd? 

y s. 

1145 

Q. Mr. Franzes, if you know, an um ng that he judge dos not 

g nt you r du tion ·n any m nner, low much tim will you 

have to serv b fo you ar~ rel aa d from p ison? 

A. If I have to do the nt·r r mainder of my s -ntenc · without 

p role, a littl 1 ss th · n wo years. 

Q. And w ul six months of ·hat be in h lfway hous s? 

A. 6 to 9 months ul 

time, bout 14 months. 

be in a halfway house. A al pri on 

Q. Mr. Franz s, wh_n you t-s ified -- wh n you were indic .. d 

·n New Yor in con1 ion wi h this r cket ering cl rge o 

which you d guilty, a th re a d - t n "on hearing? 

A. y 

Q. And did you e~tify al th l d t ntion haring b for 

f deral judge? 

A. Y· s, I did. 

Q. An did you lie in tlai d •te1 in haring? 

A. Yes. 

Q. 

A 

nd to wha ar a di you lie? In whet a ·eas? 

I lid when I spoke but om of my oth r org nized crim 

as ocia es and ·nvolving some criminal c ivi y that I wa~ 

involved in. 

Q. Wha activity did you deny in (act wer 
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involv din? 

A. Loan sharking. 

Q. And wh-n you ay you lied about oth o g-niz d c im 

ass ciates, would you t 11 

what wear t lk ng abou? 

1 dis nd gentlemen of th jury 

A. rhere was oth "',.:,OCi t of mine in the family that I 

didn't f 1 I wa~ a lib ·ty o talk about, and I deni 

kno ing th m. 

Q. Mr. Fr~nze ~, wh n did y 

A. B ck in the 1950 . 

fir t com· to know r. Walters? 

Q. nd under what circum~tances did you fi sl com to know 

him? 

A. I was s ial 1 lionship back h n. 

Q. nd woul you d sci th t soi 1 r l on h.1.p in th 

'50s., pl s ? 

A. W oft n at 

social r lation. 

og ther, w vacat·on d togeth~. It w~s a 

Q. You mean you fam·ly and hio family? 

A. Yes. 

Q. n the '60s, did r. Wall own a n·ghtclub, to your 

knowl dg? 

A. y 

Q. And wh 

A. M nhatten. 

Q. And 

was th t located? 

her fam us night club? 
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A. Y s. It was near the Cop Cb n. 

Q. W re h re occ sion wh n you went to tl · 

A. Y s. 

Q. In whose company? 

A. My f th r's. 

club? 

Q. And w th whil you we Lill in highs ho 1 or 

otherwi ? 

A. Y. s. 

Q. Now, in th 1960~, was our father ssoci 

company known a Budd h H cords? 

A. Yes, h was. 

Q. And wh t w s Budd h Heco s? 

I wa cod 1 b 1, r cord c.mp ny. 

Q. And wh r was it loc t d? 

A. Also i Manhatl n. 

w·th a 

1147 

Q nd in cone tion i th t, id you v hav occasion o 

visi the ffic s of uddah R cords? 

A. Y s, did. 

Q. And whe we th y loc d? 

Ag in in Manhatt n. I do 'tr m mbc ~xactly where. 

ht w s you the •~ associ ion with Budd h R ords? 

I as my und sta di1g tha he • s 

ompany . 

Q. w h on any co ds, _hough? 

A. I don't believe o, no. 

p-: r n in he 
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• 1 Q. o·d the com tim · wh n your fa ti r w s sent to pri on? 

2 A. Yes. 

3 Q. And wh n w s th t? 

4 A. March 1970. 

5 Q. nd wh t wa t.he pri;Jon t rm h was iv n? 

6 A. 50 y s. 

7 Q. nd ler your fa ti waf:"! sent to pr·son, did you b gin 

8 receiving som thi g from . w 1 ers? 

9 A. y s, I d"d. 

10 Q. And wh wa.s tha ? 

11 A. Cash. 

• 12 Q. Di you 'niti l Y, did you e ivc that mon y di -ec ly 

13 0 through som on ls 

14 Through a third pa ly. 

15 Q. Who wa that hird rty? 

16 A. Fellow by h am of Jo B oncata. 

17 Q. Is M . B one ta 30Cic. t with ny rg ni:z ion? 

18 A. y s, h L.,. 

19 Q. An wh t 0 g niz t · on is th t. '? 

20 A. olumbo mily. 

21 Q. Did th r - com a i.rn Wt ... l you h d a onv at.ion with Mr. 

22 G~al t r b 1t he m n y you er rece·v 1 g? 

23 A. y ..,. 
.., . 

• 24 Q. An app oximately how 1 ng a.ft.er you fa h · r w nt to prison 

25 d'd you hav convers ti<.:n with Mr. w s? 
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A. Short t·me fte. I b li v _ with"n a y r r so. 

Q. Wh re d"d th conver ation occu? 

A. At his home, wh"ch w re al o his offices, n J ri ho, Long 

I land. 

Q. W s her anybody el p sent for ha · conv rs · lon? 

A. Not to my r col ectiot ", r 

Q. To th best of your recall ction, what d"d M. ~1 ers ay 

nd what did you say? 

A. Mr. W lters as ur d me t1a he was doing the right thing. 

Hews meting hi.> ob ig ion to my father. And h a•k d me to 

pass that o to him when I wen to visit him. 

Q. And did you in fact p ss th t informa ·on on to your 

fath ? 

A. I did. 

Q. Did there com- a t·me when som on_ -1~ rec ived m n y, 

th is to s y, Mr. Bron t stop ed re eiving th mon y from 

Mr. Walt rs and delivering i you to and som~on 

th t money? 

A. Y s. 

Q. And who was that pe on? 

A. Me. 

Q. App'OX mt ly wh n di th 

A. I b 11 v jus shortly after 975. 

lse re ived 

Q. And how fr qu n ly did your c ive money f om Mr. Walters 

in the p riod of tim 1975 through 1979? 
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A. No mally on 

month. 

Q. And as th 

Walters? 

A. Y· s. 

Q. nd wh t w 

ranz s r' 1150 

monthly b B"the mon hly or eve y oth r 

~ t anount h-l you w-re eiving from Mr. 

ha? 

A. B tw n wo hundr d fi ty nd fiv hundred d 11-rs a we k. 

Q. In wha form did your iv th mon y? 

A. ash. 

Q. Mr. F anz s, during tha pe iod of in, wh er you 

when you wou d receiv his money money f om Mr. W lters? 

A. E 0 lh·r t hi~ of(i es ·n Manh-tl no th Stag 

D lie sen ·n M nh tt n 

the come a t·mc w1 M. Wal ers ov d his otf c 

from h- loca in in J r~cho 

A. Y s. 

Q. Wl e e d 0 d he go? 

w~n· o anhat n. 

ht you 

Q. ow, in conn clion w"lh th mon1 

escrib d? 

that you we rec ving 

from M. W lters du ing hep rio of tim 

did you erform s rvic s or h m? 

975 thro gh 1979, 

A. y , 

Q. And would you d s "be lo th_ lad"es nd g n 1 man o th~ 

jur th• rvic th t you p rformed for Mr. al ers? 

A. s, rock groups on 
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Long Island, -nhalten and 

h ve probl m· with vario 

w .r~ y. Quit often h would 

clubs nd variou lub ones 

wh reby thy would n t ant o a cept h·o a or h-y wouldn't 

w nt him s agent fo th cub. Oftentimes these other club 

owners w r as oci ed with oth r o ganiztd er me memb r and 

f ent·m I would i down nd resolv di putes wi h him nd 

o her m mbers of the f mily wh-n thy a os . 

Q. Now, during this of tine, '75 h ~augh '79, d • d you 

al o s c Mr. Walters~ cially? 

y 

Q. nd und r ht typ of cir unstanc s would you, if you can 

rec 11? 

A. Fo lunch. 

Q. Did h<_r om a tim\ wh n y ur ath r was parol d f om 

p ison? 

Q. Wh n w s hat? 

A. 1 79. 

Q. Aft r your f tte wa p o d romp ison, did y uh v 

o c ion to l ve a me ting w·th Mr. W lters nd you fath r? 

A. Y _s. 

Q. Can you fix th y ar fo s, pl 

A. I b lieve it was th latter pat of '79 or early 1980. 

Q. And, Mr. Franzese, where did th·t meeting occu? 

A Stag 
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Q. Wa ther anybody else r sent bes"des your f ther, 

yourself and Mr. l t rs r o· is m, _ting? 

A. Not that I recall, no. 

Q. To he b~st of your reco l e e 10n, wh wa ~aid by your 

fath r, wh twas s id by Mr. Walter nd what w- s said by you? 

My fath h- d t ld Norby Walters at ha m, ting h 

b for - he nt to pri on · n 1970 it w s hi 1nderstanding that 

along with what ver o he business re alionship thy h d that 

they w re to be fifty-fifty partners in the agen y busine~s. 

Norby W lter said th this und standing w s that he always 

had n obl"gation o my father nd to the family but hat he 

didn't b .li v that it was a fifl -t·fty rclationsh"p in th 

agency business. 

'l'h y hc1.d dis us~ion about it, and at th_ d of. the 

meet·ng i was resolv d nd d c ded that thy were fifty-fifty 

partners. 

Q. Now, after thin point, did you handl th coll ctions in 

conn ction with mon y -c ivcd from Mr. Walt r· or did someone 

lsc? 

Som one lse did. 

Who was that? Q. 

A 

Q . 

It wa normally my bother Joln; som tim O my f · lher. 

t this m ting t you have described, wa"' ti ere oth r 

discussion with Mr. Walt s about other ac iviti s? 

A. Y s. 
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Q. And ill you ell the ladie and gentl m n of the jury what 

discussion. here w ·? 

A. Y s. W discussed va iou ways hat money could be 

g n r d through th ag rcy. And N rby aid at th t t"me ht 

th~r w r lot o[ larger a s ha h · could pursu aid he cud 

do thi wit my help. And h~ anted me to be ava"l bl a any 

time to hcl h"m pur some l ger cont els and 1 rg_r act~. 

I told him at the tim th t I would be a 1lable, nd 

w had agr d ht any busin ~s or any concert that would 

arise out of this r-1· tion hip w would pli fifty-fifty. 

Q. Ov r th y ars, in fact any on rts which aro~e 

in which you did 

A. No. 

Q. Now, let me direct your att nt1on to h year 1981. In th 

year 1 81, did you h ve cc( sio1 to hav onversation with 

Mr. Walter bou a gro p alled h Ja kson t•· ve? 

A. Yes, I d"d. 

Q. Wh r. did hat conv ration occur? 

A. I b 1 • ve it a in his off~ e in Manha t en. 

Q. And to t \ b s o( your r collect on, w s anybody ls 

presen for th conve.., tion? 

A. I don't b~li ve so, no. 

Q. And wh t, if you c n t 11 us, was aid by Mr. w lt r and 

what was said by you. 

A. Mr Walt told m . was goi ut on 
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our H told me also thal he had an in o a relat·o ship with 

their f th r, Jo Jackson. Hes id to me th t Michal ackson 

and I b liev th e o th family was r pc~ nt d by a 

managem nt te m by th name o.E. We1sner and De M n. He told me 

hat Weisn rand De Mann had giv n the tour to anolh agent 

and hew nt d m o go out nd sp k with h m nd ry to 

convinc them ha· h t ur sh uld be giv n to Norby Walters. 

Q. Did you discuss t ht meeting or in sub~e u nt meting 

how i was hat y u -r_ going to approach Mr. W isn 

De Mann? 

A. Ye . 

Q. Will you t 11 us, was anybody ls- p s nt for Lhis 

onveru tion b s·d s you nd Mr. Walte s? 

A 

Q. 

No - th t Ir call. 

nd what did Mr. Wal ~rd yo s y toe ch olh r? 

and Mr. 

A. It as d id and d"scuss d h Nor y w uld make known to 

Wisner ho I wau, w10 I w·s s~ocia d with, and hath would 

more or 1 ss lay the gro dwork b fore I got thee, le th m 

und rstand I w s his pa nd hen h would ctu lly 

produc me t t e me ·ng and I w uld do my bes to convinc~ 

21 · W isnJr lhat th tour hould b · w"th orby W~lt rs. 

22 Q. Did ther come a tim when you n out to California? 

23 

24 

25 

A. Y s . 

Q. In conn ction w"th this? 

A. Yes. 
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• 1 Q. A1d did you go with som on lsc? 

2 A. Yes, I did. 

3 Q. And who w s th t? 

4 A. I bcli ve an a SOCi"t of min by na of Larry Crozza. 

5 Q. Who is Larry C 02Z ? 

6 A. H was an a'"-' soc ia.t of: th fa nily and a fri d of min •, 

7 clos f iend. of min . 
8 Q. Wh .... n you say " hE.! f mily," wha fa ily? 

9 A. Tho Columbo f m. ly. 

10 Q. Did yo me som•one ·ut th ... r be or you met with Mr. 

11 Weisner and Mr. M nn? 

• 12 Aft 
y C! . 

13 Q. Wl o w s th t? 

14 A. No by. 

15 Q. nd wh re i did lha m ting occu , if y u recall? 

16 It OCC l r d in th office;;J of ~~ei n r nd De M nn. I 

17 beli ve t was Hollywood. 

18 Q. And w s th her a r m eting with Mr. We.l.~ner or Mr. 

19 D M nn or botl of hem? 

20 Yes, th · wa . 
21 Q. Who was pr ·n ·n t1al.ly ·n th l mu. ing, as you recall? 

22 A. A I re 11, it w $ my Le, Norby, L rry C ozz. , t-Oeisner, 

23 and belie D Mann Wct.S h r . I'm no g r T but I b liev 

• 24 h was. 

25 Q. he best y u can rec · 11 what was s id a the 
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meeting nd what hap ened. Strike th t. 
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P ior t that m eling, had you h d any d"scus ions 

wi h M·. Walt r~ abou him le ving them eting t ome point? 

A. y 

Q. And would you t 11 the 1 dies nd gentl men of the jury 

what had been said by you and what had been ~aid by Norby 

W lt rs? 

A. Yes. I told orby hat at some point in l m I would ask 

him to leav the mee ing so th 

alon, myself and Larry. 

I could sp k with Wein r 

Q. Now tak u in o th me ting. Wha w s said, as you b st 

ecall in them eting and wh .th ppened? 

A. As Ir call, r. Weis1 statE at the lime that th- tou 

had been given to a f- ow by th nam of Howa d Rose, who was 

another ag nt, a I und rstood, and th the didn't know if he 

could bre k the contract or break h~ arrangcmen with him. 

Wes ok· about th n giving the tour to No 

som point in im I ked Norby o leave th r om. 

y. At 

I h d 

furth r discussion with W isn rand I Jxplain -d to him that if 

Norby w sn' involv ,d ·n the our in uome manne that there was 

th re nigh not b a tour. 

Q. When you lef th m etings on that day, had it been 

resolved as o wh hr o not M. Walt r~ WDS going to be 

involved in the tour? 

A. No. Th only resolution was at th-t point that M. Weisner 
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ould sp ak w"th Howard Rs, and in act _t up am ting 

etwe n the · woo them, and~ e · f som h·ng could b ork d 

OU. 

Q. A(ter that me -ting, did yo sp k with MI . W isne again, 

that i, you p rsonally? 

A. Y s. I I did. 

Q. nd wa th t face to f e on he tel hon? 

A. By phon , 

Q. Do your call thos conv rwa ·ons? 

A. Not really. I ju~t know Is ok · "th him just to follow up 

n to s e wheth r or not a me ing h·d b ens t 

a11d Norby . 

w th R se 

Q. Do you know wh ther or not Mr W lters i fact v r got 

that tour? 

I don' b lieve h did, no. 

Q. Let m direct you t enti - - by the way, did you ever 

own th movie igh st gom hing call_d "Dcadend Kids?" 

A. ·oe dend K • ds?' 

Q. y s. 

A. No .. 

Q. Did you ev at end am et·ng in which yo1 of( red to s 11 

the movie "ght to th "D 

No . 

e d Kid tt to som one? 

Q. I dir ct your att ntion to the latter p · rt ot 1 82. Did 

you have occ s 01 to have conver ers 
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about Dionne Warwick? 

Yes. 

Q. And wh -r di that c nv•rsat1on oc u? 

A. In h s office ln Manha n. 

1 58 

Q. Wa th anybody els escnt fo that conversa ion? 

In'tially, no. Not th Ir c 11. 

Q. And to the b to y ur recollec ion, 

Walt rs nd what w s said by you? 

at was waid by Mr. 

A. No by xpl incd tom Lh the r•p s'n ed Dionn W rwick 

when he went out on t ur and on cone rs. H told m th th 

had a r la ion~hi I believe that was -pproximat ly sev n 

month old it the im nd l w s doing wh the felt to b 

good job and tha tt .ir mandg r for som r ason wanted to 

sw·tch agcn s. And he s d th t I accompany im to go s -e th 

manag_r out in Cali ·ornia. 

Q. Okay. And what as the purpoeb of your go· gout to 

California? 

A. 'l'h pu pos wa"' to m~ k · SU that th ct, Dion Warwick, 

rem in d wi h Norby Walter 

Q. Did you in f ct g OU 0 alifor i·? 

A. I did, y s . 

Q. Now, prior 'lo you going out thet , was h r a y 

discussion with Mr. Wal ers bout hat it w s that you would 

say in th me -ting and what h WO ld do? 

Yes. 
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Q. An would you t 11 th - ladies and gentlemen of tl ju Y 

what wa a·a about tha . 

A. Y s. I waned to mak• ure t t orby laid th roundwork, 

ex lined gain o them nag r who I wa uo that there w s no 

reason o, you know, ou w rd th· e en th guy when w· wen into 

hem eting. And h lained to him that -- he told me he 

would expla·n to him tha I w s hi pa tncr and ther would b 

no rea on to use th t kind of 1 ngua 

meeting. 

Q. Did you in fac h · ve thi me~ting? 

Yes, I did. 

wh n we gt into the 

Q. Do you now recall the nam o · th "ndiv · aual with whom you 

met? 

A. y 

Q. Wha w s his name? 

A. Jo Grant. 

Q. To he ~t of your ecoll t·on, what as said in th 

meeting ad wh do you recall having taken ak·n pl ce? 

A. It was disc1ssion. I believ Mr. Grant said at th. time 

th L hews dissati fied with th aervice No by w s provid"ng 

as agent. We spok abou it. Nor y laid out his ca 

At ome point ln time, I sk d him to 1 ave h 

m ting aga n, nd I told Grant th I would be v-ry 

appr cia ive if h w ld le v the act with Norby for at l st 

months and hat if th c w~s any proble r that 
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that w would g-t back and discus ·t again. 

Q. To your knowledge, did h at remain with M. W lters for 

some period of time a er hat? 

A. To my knowledg, yes, it did. 

Q. Now, ·n add"tion to your being th and Mr. W lters being 

there nd M. Grant, wa thee nybody ls pr went? 

A. Y s. I believ so. 

Q. And who was that? 

A. Friend and associ t of min by the nar of Jerry 

z·mmerman. 

Q. Was he a p-rson associated wi h you in connec ion with th 

Columbo family? 

A. Ye. 

Q. Was he also an individual who pl d guil yin conn ction 

with the oil and gas fraud cas that we discussed 

A. Yes, in Florida4 

rlier? 

Q. To your knowledge, did Mr. Wall rs kno r. Zimmerman? 

A. Yes, he did . . 

Q. And had you been in th company over th y ars of Mr. 

Walt rs and M. Zimm rman together? 

Yes. 

Q. On more than on occasion? 

A. Yes. Sever 1 imes. 

Q. Now, when you wee initially debrief d by the FBI in 

connection with the Warwick iicident and the Jackson inc"dent, 
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did you tell the FBI nd the Grand Jury th t De ann and 

Weisn r were Warwick•s manager? 

A. Yes. 

1161 

Q. And had you not rec unled h_ fact tha· you had gone out 

w· h Walters in conn ction with the J ckson Fiv? 

That's right, yes, 

Q. H d you forgotten the J k n Eiv ·ncident? 

A. Yes. I ju~t didn't r call. 

Q. Now, was ther to com 

r freshed? 

A. Yes. 

oin when your collection wa~ 

Q. And how was your recoll ction refr sh·d? 

A. At som· point in time I believe aft r I testified ·n the 

Grand Jury, I was Ir ceivcd a hon call from Ag-nt 

Randolph out in Boron. And he asked me at that conv rsation if 

I knew if Weisn r ver epr-sented th Ja ~01ls. And aft r he 

ask d mo that, I st rted to think bou it nd then Ir. allcd 

a meeting thal I had, and I 

incident~. 

liz d I had confused the 

Q. Did Mr. Randolph or anybody ls from th Government supply 

you with any oth r inform ion con erning that incident? 

No. 

Q. Now, on· other qu s ion 1n connection with hat matter. 

The Weisn d De M nn off·ces, w re they also in th build·ng 

-- were hey in a building which you visit d for purposes of 
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the Dionn Warwick matter? 

Ye Ir call th thy ad b- n -- both offi e 

loc t din th same building. 

1162 

were 

Q. Is that . Grant's o fie as w 11 as Mr. Weisne and Mr, 

De M nn's offices? 

A. Yes. 

Q. Let me diroc your al nti n th •n o the year 1984. Did 

you b come aw r of a grou cal d the N w Ed.tion? 

A. y 

Q. And how did you be omc awar of that group? 

A. Through Norby W lt s. 

Q. And to the best of your recoll ction, did you h- v a 

conv ration with Mr. Walters abou that group? 

A. Yes, I did. 

Q. nd where did tha~ conversation occur? 

n M nh tten. 

Q. nd w s her anyon lse present that you recall for the 

conv r~ation with Mr. Walt rs bout t e Now Bd . ion? 

A. Not that Ir call. 

Q. And what did Mr. Walters 1 you ·bout th · N w Edition? 

A. He expl ined tom tha he hdd he epre~ n· ed the act as 

their agent again for conc~rts and ou s. H fur her old e 

th t when the a got togeth r, heh d loaned he ct, hough 

the man g rs, $20,000, and fr that $20,000 h was tor c~ive I 

believe a 25-percent share in the ac; t its e f. And hes . . 
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wa having tr uble with the manger"' ag in. Thy want d o 

r nege on th - d 1 nd they w·nL •c to swi c1 ag nt~. 

Q. Wh t if anything d"d he ~ you o do? 

A. H a""k d me ,o ome with him o me ting and ag in 

describ to th m hat I w Noby's pa· ne and hat th· 

$20,000 was actua 1 min 1d I h d g·v n him he mon y and 

th I wa a tu lly h"s p rtncr. 

163 

Q. Mr. ran ~es, during th rio o t·m 1980 o 1984, did 

you en wsp r publication d 1 crib·ng your r ut tion 

r lat·d to org nized c ·ime? 

y M ny times. 

Q. And wh , if your all, was the r putati nth 

d scr"b d? 

s 

A. I was r pt d to be a high-r nk ng mm r of· he Col mbo 

crime f mily. 

Q. Now, did you i 

th N w Edition? 

ct h ve a c ng with them n g s of 

Yes, I did. 

And where did th t meting o c r? 

Q. 

th 

Took pl ce ·n their off 

And to th best o your 

meeting. 

C S • 

coll ction, who w~s p es n 

Myself, Norby, and I b liev th e w r two manag _r 

involv d, two eopl . 

Q. Do 

for 
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A. No, I don't. 

Q. W r th two individuals -- we 

through them eting? 

1164 

both of them p s 1 nt 

A. One kept walking in nd out, as I recall. And one stay d 

the whol time. 

Q. And to he bes oi your coll ction, what was 

that meeting by you wh twas aid by thes ~ndividuals a1d what 

was said by Mr. Walt rs. 

Mr. Walt rs mor or 1 - ss told them again th t I was th ir 

artne , that I had -- the $20,000 came from me. And gain t 

some oint in tim · I as -d No by lo l av th room. I spoke 

with · h two fellow my lf and ex lain d to them th t I 

exp cted them to live up lo th ii: d al, th t th $20,000 was in 

f ct mine nd that Norby Wal should r main a~ th g nt. 

Q. To your knowlJdg, did hat group, th New Bdition,continue 

with Norby W lt s after th t mee ing? 

A. To my knowl dge, yes, they did. 

Q. W s there any di~cu sion in that meetin about doing a 

film? 

A. Yes. 

Q. And how did t1 t discussion come about? 

A. Tow rds the nd of th m ting, I belicv one of th 

fellow said tha · h understood tha I w .., involved in the film 

business. I old him I was and Is id th t the rel tionshi 

miglt benefit both parti s because a in lim, a lot 
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of th se groups want tog t into he film busir ss, and I told 

him I would s~ist him in ny way I c uld. 

Q. Did thy v r c tact you for ny ctivity in th film 

business? 

A. No. 

Q. Did you ver contact th min conn ction with hat? 

A. No. 

Q. Let m dit ct y ur att ntion to a document mark~d 

Governm nt Exhib " t 6 F anz se, which is an a plic t·on for the 

Fri r's Cl b i1 New York. 

Do you h v that inf ont of yo1? 

A. Yes, I do. 

Q. Is that an application on b h lf of you? 

A. Yes. 

Q. nd ould you turn o ·he s_cond pg. Do yous 

s·gnature ther on? 

Yes . A. 

Q. 

A. 

Q. 

nd what ·s the date of that documcn? 

J nu ry 19, 1 84. 

And at hat time, did you mak pplication to th. 

Club? 

A. I did. 

Q. In connection with thi$, did you ident"ty noth 

your 

riar ' 

individual s being omeone witl whom you were acquain d who 

Club m-mb~r? 
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A. y s 

Q. Who was that.? 

A. Norby w lt s . 

Q. Now, prior to making h"s applicatio, did you sp ak with 

Mr. Walt rs? 

y. s. 

Q. And w-s th e anybody lDe p s nt for th l conv rsation? 

A. I believe on of the Rivk'n bothers might hav b en 

present. I'm not sur. 

Q. Wh t. did Mr. Walter~ s y to you and what di yous y to Mr. 

Walters? 

A. I asked him o sponsor me or m mbership into the club, and 

he told me at tha tim that he thought it would not be a good 

good id a for him t spon or m because he had c tain probl m~ 

within th club itself but th the would -- I should put him 

down an a r f rencc. 

Q. Did you in fact th r•after becom a member of the ~riar's 

Club? 

A. Ye . 

Q. What is th F iar's Club? 

A. It's an · t rtainment-ori nted club where a lot of 

nt rtain rs go in bo h New Yor and • lifornia. 

MR. VALUKAS: Your Hono, I wotld move Gov rnm nt 

E hibit 6 int vid nee at this point. 

MR. GOLD: I would join in that as well. 
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THE OURT: It w'll be received. 

(Governm nt E 1 ibi Pran~ se 6 rec ived in evidcnc .) 

BY MR. V LUKAS· 

1167 

Q. Lt m dir ct your at ention to early 1985 -- I'm ~orry, 

lat 1984, ea ly 1985. Did y u have occ sion to h ve 

conver ation wil}1 Mr. Walt rs about th- ~P rts agency busin~ss? 

7 ·A. Y. s, I did. 

8 

9 

10 

11 

12 
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Q. And to the bcst ·oi your rccoll ction, wa th~s on• 

conver ation or more h none conve a ion? 

More than one. 

Q h e w s the fir l of thee c nversations? 

A. I beli ve it wa in th Polo Lounge of the Bev .rly Hills 

Hot 1, B v ly Hills. 

Q. Was this am eting which had be n prear ng d? 

A. Yea. 

Q. Wa~ lhere anyon pr sent al ny point at them eting 

b ide you nd Mr. Walters? 

A. Yea. 

Q. Who was that? 

A. F llo by th nam oi Leon enn dy. 

Q. Who w s Leon ennedy? 

A. H was an actor that Elarred i1 a movi Ip oduc d and 

good riend of m ne. 

Q. 

A. 

During tte p riod of time '83-8, had you produc d movies? 

I s execttiv produc r on a numter of films, yes. 
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Q. o·d you lave a conve sat·on with r. Walters t th t time 

abou the spots agency bu iness? 

A. Yes. 

Q. Was there also conversation Gbout other ma ers du ing the 

course of tha me ting? 

y s 

Q. ocus, if you will, n the ma ters relating o the sports 

ag -ncy businesc. Would you tell th ladi sand g ntlemen of 

th jury what was said by you and wha was said by Mr. 

W lt r. 

A. Yes. Norby told me at th tin th th would be going into 

the ports agency business. He told m that h would b 

pursuing mostly black alhl t~s, college athletes and try o 

repres nt them in th ir rofessional con ~ cts and 

ndorsement. 

He explained that it was an ural xt nbion of the 

business ttat hews inn w b cause he would go after mostly 

black t l nt. And I believ al h_ lime h told me h~ was 

going to associ te him~elf with f llow by le nm of Lloyd 

Bloom who had some prior xpori nee a~ a footb · ll payer and 

had pri r xperienc I b lieve with som_ of the colleg s nd 

athlet s. 

Q. Was th re any di cu sion in thi~ meeting about t • use of 

ca h? 

Al thig meeting, not lo my knowledge, no. 
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Q. What if anything did l1e say o you at this meeting about 

your being ssoc·at d with this vc ur .? 

A. He ask d m to participate in om way. 

Q. Wh t did you y? 

A. I told h"m I would b ·nt r std. 

Q. Did there com a time wh n you had 

concerning h"~ mat er? 

y s. 

Q. ~h-re was hat m-eting? 

second m ting 

A. I believe i was in hi offic in Manhatt n. 

Q. How long a ter the fist m~c ing was th~ s cond meet·ng? 

Not too 1 ng. A few months later, I b l"eve . 

Q. Would tha- have been early 1985 r the abouts? 

A. Yeah. Th reabout . 

Q. And to the best of your ecollection, was ther anybody 

el present for this mee 1ng? 

A. Not that I recall, no. 

Q. And what was said at this meeting? 

A. Norby went into the busines~ a r ngement in furthe 

detail I believ - he told m he had started a comp ny. He 

explain d to me at thul time that he would b~ using cash to 

sign a lot of thes athl ts, nd he sked me t that time to 

partic1pat on a cash basis. 

Q. 

A. 

What did he ask for? 

H for 50,000. 
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Q. And what if nything wer you to rec iv in r turn for the 

$50,000? 

A. 25 percent of th busin ss. 

Q. Were you to pe form ny other ~ervices in connection with 

this? 

A. I would continue to perf rm th s rv·cc that I had always 

performed for hjm, y.s. 

Q. Was th re any talk at that me ling about w, nth $50,000 

would b returned or how it would b returned? 

A. Yes. He said that if things went w 11, it sho ld be 

returned wi hin a ye 

Q. Following hal m ting, di you have a th"rd me ting with 

Mr. W lter? 

A. Yes. 

Q. And wh~re d"d that m_ ting occur? 

A. Also in his office in Manh tten. 

Q. And to h bes of your r•coll-cti n, approximately wh n 

did that mee occu? 

A. It w s July or August of 1985. 

Q. And w s th t meeting aroun th tim that you were in New 

York for oth_r rea~o u? 

A. Yes. I took my family on va ation to Lake George, Up tat 

New York. It was just either prior or ~ubsequent to that 

vacation. 



• 

• 

• 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Fr · nz e - direct 1171 

A. yself, orby Wal rs, my f ther-in-law and brother-in-law 

attended th meting Fr d G 1cia nd Dino Ga1 i . 

Q. Which one i~ your father-in-law? 

A. Fred Gacia. 

A f llow by the name of Carlos, who w· s a Eri nd of 

my fath -in-1 wan 1~0 · nag nt that booked acts out ·n 

California. Norby was th e, the r st of his staff. 

believe Lloyd Bloom w sat th office. 

nd I 

Q. When you ~ay th rest o[ h- staff, w_re they p e nt for 

th m ting? 

A. o. Th_y w~re jut in h off"cc . 

Q. You m ntion d L oyd Bloom. Had you m t an individual by 

the n-me of Lloyd Blooin rior ·o that tim ·? 

A. No. 

Q. Did y u se Mr. Bloom arte th tim ? 

A. No. 

Q. ow, w s Mr. Hlo m pres-nt through ut the mo ing or at any 

point in th meeting? 

A. H WaSn re ly pre~ nl for th meeting. I was just 

introdu o h"m and then le left. 

Q. Can you id nlify lh Lloyd Bloom hat you me on that day 

in the courtroom oday? 

A. I b liev he's siting with h·s back om~ a 

the tabl . 

MR. VALUK S. All ight. 

h _nd of 
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MR. WEBB: W will st'pul t if he • ys her cognizes 

him. 

Is th"s the g-nll m n her you ar talking abou? 

BY THE WI'rNESc. = 

y - . 

MR. 

BY M. VALUKAS: 

BB: ~rt at' s fin ., . 

Q. Olh-r han being introduced to Mr. Bloom on th t occasion, 

did you h v~ any other further co1vers ion w· h him? 

A. Nev r, no. 

Q. Now, in he cour _ of that m-et·ng, wha~ was discuss d? 

Was th port agency busines disc s d or om thing else? 

A. It was anoth I matter that w s di cussed. 

Q. Wh t w s th t? 

A. My fa he -in-law and broth r-in-law --

M. WEBB: Your Honor, x•m going to object. I'm not 

sure who is pr sent t th m etitg. 

BY MR, V LUKAS: 

Q. Who was pr sent at th meeting hat you ar now describing 

t this point? 

A. Fr d G·rcia, Dino Garcia, _arlo, I beli ve Norby ~alt·rs' 

son R" hard attn ed th meting, nd Norby and my elf. 

Q. Now, in conn_ction with hat m et·ng, what was bing 

discuss d during the course of hat me ting? 

A. Fr d Garci , din book·ng 
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acts out in the Annaheim Conv nlion Cent in Califon· . I 

bought them into town fr th urposc of introducing them to 

Norby so that Norby could sup ly th - cts fr h m and als 

give th•m dvice as to how o proceed. 

Q. And at som- point in th m cting, did som one giv 

something to Mr. Walters? 

A. Y s. 

Q. And who g ve som thing to Mr. Walte ? 

A. My bother-in-law, Dino. 

Q. And what was it that he gave to Mr. Walters? 

A. It wa a bag with money ins·d. 

Q. What typ of bag~ 

A. Brown paper b g. 

Q. And h w mu h mon y as insid? 

A. $50,000. 

Q. In what form? 

A. Cash. 

Q. Whe d"d that money come from? 

A. C me from m. 

Q. Why d dn't you carry th b gin? 

A. I just -- bee use of the roblems I had, I just nev r 

carried money on me in lhal amount. 

Q. Wha w s the $50,000 for? 

A. It was for my part"cipation in th sport~ agency busine 0 

MR. V L KAS: Y • nor, with tie Cour 's 
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permission, thi~ might bo n ppro r·ate tim to be k. 

THE COURT: Okay. 

gentl m n for ten minutes. 

will ex use th- ladies and 

R. VALU AS: Th - t would b~ fine, your Honor. 

(A shor rec ss wash d.) 

1 74 
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(PAGES 1175 THROUGH 1183 SEALED PER ORDE OF COURT 

AD 'ILED UND~R SEF RTE cov~ .) 

TH£ COURT. Shall w . h ve the ju yin, le s . 

(JURY IN.) 

THE COURT: Pl .a be seat d. 

You may co1tinu your inquiry. 

M. VALUKAS: Th nk yo, your Honor. 

BY MR. VALUKAS: 

Q. I av two mor questions. M . ·ranz s , in Dec mbe of 

1985, you previously t -stifi~d you wer indic ed; is th t 

cor ect? 

A Yes. 

Q. And wer- you taken in o custody at that timw? 

A. Y s, I was. 

Q. 11 W you sub~equ n ly pul u~ into a halfw y hous 

p r·od of time? 

A. Y ~. bout thre months 1- t- . 

Q. When were you pu ·nto ustody and wh id you go o 

halfway houu? 

A. I w nt into cu tody on D c mbor 20, 1985, and afte I 

nt rd into h pl dgr m n in March, I s put in o a 

halfway hous on March 26, I b li v, 1986. 

Q. P ·or to M rch of 1986, did you have occ sin to hav 

conv r lion with Mr. W 1 r~ about a p- son by h_ nam of 

F nk Campio ? 

h 

0 
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A. Y s. 

Q. Who was he? 

A. H w~s a clos fri nd nd dTI a social o min and my 

fa.the~•s. 

Q. Was he also associat d w· th the Columbo f m· ly? 

A. Yes. 

Q. Wh r did tha conv rs lion occur? 

1185 

A. I b live it was ·om pl c · n M nha ten. I bell ve it wa 

in Norby's offic 

Q. To the b ~ of your recoll c in, was anybody l 

b sides you nd Mr. Walt .r ~ 

A. N. Not thal I rec 11. 

p1 es ... nt 

Q. At the t·m you h d thi conv rsat·on, did you know th t 

you w re going to b i idicted? 

A. Y s. 

Q. nd to h_ best oL you rccoll ction, what did yous y o 

Mr. W lters and wh t did Mr. Walt rs s y to you? 

A. I told orby that · r he had any p obl ms in th future to 

be in touch with Frankie. 

MR. GOLD: Your Honor, along wilh th ruling just 

made outsid the p es ice of the jury, I'd like an offer of 

proof on this. I think we're going to wind pin the s m 

plac . 

MR. V LUKAS: I ar not going to ask ttos~ other 

questions. 
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THE COOT: All right. Does that satisfy you? 

R. GOLD: So far. 

THE COURT: Ok y. 

BY MR. VALUK S: 

Q. n March or 1 86, y u t $t"f1ed tat you wer at ttat point 

in ah lfway house? 

A. Yes. I was b1oughl to a halfway house in Los ngel s. 

Q. Did you h vc occasion t that time while you were in a 

halfway hous to have a c nv~rsation' wit Norby Walt~rs? 

y s 

Q. During that t·m did ,ou eve have a conver -ation which 

related ·o the ports gency busine s? 

Only insota as that business was going ell. W never got 

into • ny d tails about it. 

MR. V LUK S: On se andr you~ Honor. 

I h vo no furthe qu st·on of hi wi·ness, your 

Hone . 

THE COUH'l': r. Gold? 

MR. GOLD: Your Honor, I ne d 

ome docum nts. 

CROSS EXAMIN TION 

BY MR. GOLD• 

minute to ss-mbl 

Q • MI . Franze , ~ ' m Rob t G 1 d, r.: n d I ~ _pr ... n t Nor by 

Walters. 

E ly on i ination you told us tha 
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in conn clion it what you dcsc ih d as a d-t nl on h ring 

held before 

A. Yos. 

f d al j dge j 3 t like .Judg M ovicl ; corr 'ct?· 

Q. You er worn to tell th lruth, the whol_ truth and 

nothing but th· ruth j t like you 

corr 1..? 

A. Tha 's correct, y s. 

re ,worn thi morn·ng; 

Q. And you a·s gard d th~ o·th and you lid; corr ct? 

A. Y s, I did. 

Q. And ha~ th Gov 

perjury, sir? 

A. o. 

ment pro~e u ed y u for lhal crime of 

Q. Do you exp ct to b pros_ ted f. r that c1im • of ·_erjury , 

A. N • that I'm aw re o[, no. 

Q. As you si her r"ght now under o h thi morning, do you 

xpect to be p osecuted for ,aving l"ed und 

federal judg? Ye or no. 

A. No. I don' b 1· ve so. 

Q. Thank you. 

oath b fo ~ 

Mr. F an~en, wh_n did yo1 s art waring glas~es? 

A. About seven ore ght year ago. 

Q. Ar thy for readi go di lance? 

Th y r for dist nee. ' 

Q. Now, on your direct 
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your attention on thw fact th tat th· end o D c mber 198, 

you 1 arned tha an indictm n had b n fil ag int y u by 

f d ral p os cute in New York. Do your call 1at? 

A. Y s. 

Q. nd you wer~ no 

indic m nt; w e you? 

A. No, I w n't. 

th• only d ( nd- nt nam din tha 

Q. In fact, ·n that indictmen you w ~ th~ 1 -d def ndan 

among eigh- other defend nts; i th t tru? 

A. Th t's co reel, ye. 

Q. And you wer not ·n cw York wh_1 you 1 -arned for th fi ~t 

tim hat that ind~ctm nt had be n filed; i~ that a f c? 

A. That's correct. 

Q. You w r. in Florida; i~ th-t right? 

A. No. lhat's not igh. 

Q. Did .h re come a tim ir, virtually imm di · ely fter 

1 arning of t fil"ng o th i1dic men that y u mad -

r g mens to su r nder to law ~1forcement authorities? Y s 

or n. 

A. No. 

Q. How oon aft r 1 arning oi th ind"c m t did you surr nd r 

to 1 w enforcemen utho ities? 

A. Is rr nder d o law nforcom nt auth iti sin thw stat 

of Florid on th lorid indictment, an that h db en 

p d for scv al days with my attorney· York. 
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Q. And do your call traveling f om Florida to N~w York and 

ap earing b fo 

fist tim? 

a fed ral judge n that indictment for the 

A. On the f d·ral ind·ctmcnt? 

Q. That's right. 

Ye . 

Q. Now, that indictm n ch rJ~d you wit fourt_ n di[fe ent 

felony c nts; didn't it? 

A. That's co ct, yes. 

Q. 1d this mor ing y u told s tha there came a tim by 

pr - rr ngement th t you p d gu"lty to two of thos fourteen 

counts; cor _ct? 

A. Yes. Tha 's righ . 

Q. But you didn't pl d guilty imm diately upon earing 

before the Eder 1 judge on that first occ sion; did you? 

A. No. 

Q. In fact, th r came a ime when you nter d a pl a of not 

guilty, correct? 

A. That's co r ct, y s. 

Q. And o as YJU st od befor t f ~d ral judge fa · ng that 

fou t en-coun indictment on which you pled not guilty, you 

were facing mor 

convicted af 

statem nt? 

A. 

han a hund1ed y sin j ·1 should you b 

tri 1 on th t • a · ctm·nt. Is h a fair 
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Q. What i your bet coll ction as ·o he numb r of y ars in 

jail you fac d had you chosen to go to ial? 

A. If I w r to be found guil y, 

of 20 year. 

realiz d I fac din xc s~ 

Q. In execs of 20 y• r on Coun 1 and Count 28, the two 

counts to which you v ntually 1 .d guilty? 

A. I realize I face in xc s of 20 ya shad I b n 

convicted on any numb r of count in that indictm nt. 

Q. nd if you had b en convic· ed att_ trial on h 

indictment, sir, di it cur to you that if the Judge 

ntir 

s·n enc d you harshly, you might spend th- r st of your adult 

life in jail? 

A. Y .;, 1 it did. 

Q. And that wa not in you game plan, wa it? 

A. I did not want to sp nd he res · of my lif in jail, no. 

Q. Inf-ct, sir, no only di you w· h to avoi spending th_ 

est of your life in jail, i n't it a f ct tat wh n you 

app a d befor th fede al judge, you sought to avoid going o 

j il at all; i~ ht ig t? 

A. EXCUS- me. an you rep,a 

Q. s re. Wh n you a rd befor th f deral judg, was it 

your hoe tat tha judg wou d l l you 1 av th. courtroom on 

b il? 

A. Al which time? 

Q. Your first , sir. 
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A. My first appe r nee when I was rr sted? 

Q. That's ight. 

A Yes. I wa~ in hop• that I would b_ bailed out, y s. 

Q. But the Governm nt want -d no pat that 

A. That's corr -cl. 

Q. They a k d the f d al judg to hold you in jail w· hou 

bail ending re elution f those charg s; is th t correct? 

A. That's corr ct. 

Q. And you oppo ed that; or ct? 

A. Y· s, I d'd. 

Q. ~nd ah ring wash ld; corr ct? 

A. That's co rect . 

1191 

Q. That's the haring at which you lAed under oath; cor ·eel? 

A. Yes. 

Q. And the Gov rnm nt pr vailed; didn't t· y? 

A. Y S; thy did. 

Q. They convinced the judge hat you should not be admitt d to 

bail but ins · ead you shoul b sent dir c ly to jail and stay 

thee until th charg s against you were resolv-d; corr cl? 

A. Corr ct. 

Q. And he charges which h d ·o await r solution wl ile you 

were wai ing in j ·1 incl ded one ount of RICO; corr~ct? 

A. Corr ct. 

Q. On which you tac d 20 y ars in jailr a fin ot $250,000, 

nd forfeitur f almost fiv million dollars; i that correct? 
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A. I b li v so, yes. 

1192 

Q. In add.lion, th 1· w e fur count of mail fr ud facing 

you; isn't th t right? 

A. I beli v so, y s. 

Q. And on a.ch on of tl10 e, you faced a possibl C v y aro 

in prison and a $250,000 fin; corr ct? 

I beli v o, yen. 

Q. And if th judg· wanted ·o, fter a trial at which you h d 

been convi ted of thos counts, he could have im osed that 

s nt nee cons.cutiv ly to thJ 20 years you got on th~ R CO 

coun; isn t tha right? 

A. Yes . 

Q. Do your m mber on your dir c xamination this mo ning MI. 

Valuk s asked you question h ving to do with your g 1lty pl a 

in Florid and you responded to th se ladies and g ntlemen of 

the ju y that th t 9-ye 

fcd~ral s ntenc . Rem mb 

y s. 

sen·ence was concurrent with your 

that? 

Q. Explain to these ladi u and g_ntlemen what you man by a 

concur n sent n·e. 

A. Concurrent sentenc m•ans that the wo sentences are serv#d 

imultan ously. Th y•r s rv at tho s me tim. 

Q. Whens n nccs ar- impos d concurr~ntly, you on't sp_nd 

any xtr · time ·n jail~ Is ti t a fai st tement? 

A. Yes. That's right. 
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Q. In additi n to h~ mil fr ud charge·, yo w re f·cing a 

f.d ral cha ge of cou1t f 1 ing; i s lha~ right? 

A. Cont ind ·n that indictm n ? 

Q. y s. 

A. I b li_ve it was woneth·ng like Lh t. I don' k ow exaclly 

wh t th- harge was. 

Q Would you lik to 

recollection? 

th indict l n to ref sh our 

No. It's something lik th t, y s. 

Q And on counterf - iting, you f d a 15-year s ntence and 

$250,000 fin; is that righ? 

A. . Y. s . 

Q. You had an extortion count, Count 6 in the indictm nt, and 

on that yo faced 20 y -rs nd 

sound right? 

A. Y s. 

Q. You also w r - charg d wi 

$ 2 - 0, 0 0 0 fine. Do s th · t 

as hem involving kickb~cks 

involving a pension fund, and on h you faced thre ye rs in 

in jail and $250,000 fine. Doe th t sound righ? 

A. Y s. 

Q. And then there w a cha ge inv lv1ng nsion emb zzl men 

from hep nsion fund, nd on ht you ac d f · v y ar and 

$25,000 f1ne; is tha righL? 

A. Y s. 

Q Then was a charg olving count rfcit credit cards, 
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fiv- y ars nd a $250,000 fin; co r ct? 

A. 

Q. Threw_ e va ous wi e f au charges, ach oi whi h 

carried five y ars nd a $2-0,000 fin; i t.h t r· ht? 

A y <:! 

Q. A charg involving c di 

$10,000 fine? 

A. y 

Q. Dos that sound right? 

A. Y s, it oes. 

ard f u, t n y ar~ and 

1194 

Q. And fin lly we com 

which you ev-ntually 

o Count 28, on of the two count to 

to ch at on 

A. y 

xe ; is 

l guilty, 

that right? 

nd ha involv d con 

Q. Tha was fi ~ years and 25,000 fin · ; is that right? 

A. Y s. 

iracy 

Q. And would you tak my w rd for 1, ir, th chdrg s I just 

d scrib d to you dd u to possibl - 113 y sin prison and 

fins of $3,250,000? Do 

Yes, sir. 

toughs und right? 

Q. Y.ou d cided, sit (a r to s y, it was not ii your be. t 

inte et to go to ri 1 n ht indictm .nt and ta 

risk; is that tu? 

That's co rect, y s. 

Q. detention 

that jail 



• 

• 

• 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Fran2 s - cro /Gold 

p rsuade a f~d ral judg to admit you to bail but filed to 

persu de h"m nd inf c were stnt ·o j il, you w re 

119 

incarc rat d al a facility known as th Metropoli an Cor c ion 

Center in New York City; is th t right? 

A. Ye~. 

Q. Is il fair to say, si 

f deral pr·son? 

hat that is · maximum security 

A.. Y.e.., . 

Q. You w r 1't ab to live in room, wear·ng a blu ui an 

white shirt and tie, wer you? 

A. No. 

Q. Inf ct, when you a riv d there, you had to be proc ssed as 

a federal pr·son r; i that true? 

A. Tha 's corr ct. 

Q. You wee finger rinted? 

A. Y s. 

Q. Ph togr phed? 

A. Yes-

Q. Some of your p rsonal belongings were taken away f om you? 

A. All of them. 

Q. Ii eluding th clothing; ·s th t right? 

A. Everything. 

Q. And during th Lim that your ~ided at tte MCC as a 

federal ·nmate, you had to wear the tandard pri o clothing 

commonly known as a jumpsuit; is hat right? 
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A. Tha 'S right, 

Q. Did they h v orang jum sits in ttos 

Orang, brown, yellow, ye~. 

ys, sir? 

Q. As am tt r off cl, sir, Chri~lmas Eve o 1985 was the 

1196 

ve y firs imc in your life you had spent christm s Eve aw y 

from your fri nd and family b case hist a Eve of 1985 you 

spent as a f d ral pr· on ; is that tru? 

Ye . Tha 's cor ~ct. 

Q. M. Franz se, do you have th March 20, 1986 agre m nt 

befor you? It w ~ off rd th·~ morning gov rnm n 

exhib Do you hav that? 

MR. LEVIN-EPSr£IN: Government ExJ ibit 1 rnaz se. 

BY MR. GOLD: 

Q. Do you hav that? 

A. Y s. 

Q. Approximately thr~ m nths aft. entering! d·r l prison 

after b-ing d nied b il ya f d ral j dg, you h d decided 

that you were not going to go o trial on h underlying 

indictment but that int-ad you ere going to nter guilty 

pl as to woof th_ ch rg 

th t correct? 

A. y. s. 

gainsl you· that indictment; i~ 

Q. And you each d th t d cision aft r h ving consulted wi ha 

lawyer; is th t ight? 
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Q. And there c me a tim whe, ·n conne tion with ple ding 

gu"lty, you, your lawy rand the Gov_rnm•nl dec·ded to 

1197 

memorialize you gilt ple 

now b_fore you a Governm n 

eJn nt in docum :nt which is 

gxhibit 1; is that corr cl? 

A. Yes. 

Q. Andy u old u this morning when Mr. Valukas asked you o 

·dentify that document that inf ct you signed th t docum •nt on 

Pag., 5; correct? 

A. Yes, I d"d. 

Q. And if you tu·n to Page 5, you will lso s e that you and 

your lawy r signed, together with 1 •ast six oth r 

repr s ntatives o pros cutorial ju· indictions; is that 

orr ct? 

A. Y·s, it is. 

Q. Now, 1 t~s go to Page 1. 

De the ladies and gent en n have thi _xhib"t bJfore 

them? 

'l'HE COUftr: I thin th y do 

MR. GOLD: No. 1, ladi~ and g ntl men. 

BY MR. GOLD: 

Q. Now, in F ag ·ph 1, Mr. F ·nz se, r ferenc is made o 

Rule ll(e) (1) (c). Do you see hat? 

A. Ye . 

Q. And was it xplain d to you, sir, b•[o you sign d th1.s 

particul r rule agreement that n agreement 
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r .ed-upon cntence? 

Q. nd i was cl ar in your mind wh n yo sig - d Exhibit 

1198 

that the s ntence that would be imposed u on you, in fac, the 

only s tence, th only maximum sent ncE tha Ju gc ickerwon 

could im ose pon you would be h t n y ars sp cifi din he 

do um~nt; c r .ct? 

A. Yeo. It was my u d ~st nding th t w ~ he only s n enc_. 

un 

MR. VALUKAS: Just JO th r 

s th jug r j t d h pl a ag 

MR. GOLD: I ccept that. 

l rific tio , tha is 

m nt. 

BY MR. GOLD: 

Q. Bu ~o th~ r cod in clc-r, if for ny r a ant judge 

wer tor ject the gem nt r din Exhib" 1, you would 

th n be relEgal d to the position f facing trial on th entire 

indictm n, fou 

A. Y .s. 'l'h 

n ount to ling 113 y 

correct. 

s; corr t? 

Q. And Pa agraph 1-A and B r:.fl ct th wo counts -Lo which you 

led guilty. u 1 d g "lty to the r cket ring oun and the 

to tax count, nd you got ten years on th RICO count unde 

Subpar graph A, nd rob t·on term of f've year on h 

conspiracy to do tax v io,, ~ar g aph B; is that right? 

A. Yes, it is. 

Q. And then in Paragrapt C you sgreed th t you wou d p y 

amount of $4,748,000. Do you see .hat? 
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Yes. 

Q. And th n you agre d that ·n addit·on to that, you would 

make re titution payments o ~ n million dollars o be pa·a 

th federal gov rnment, th st · te gov -nm nts o New York, 

Flo id and New Jr cy; correct? 

es. 

1199 

0 

A. 

Q. nd 11 he ladi and g ntlem n of the jury who wa to 

make the d dsion as to when a1d to wh m hoe monies wee 

paid. 

A. The way I und rsl nd, it was he ~dste n D s ict o( New 

York, the Strike Force 01 the feder 1 gov nment, wa to make a 

deci.ion as t wher_ th various 

be distribut d among the ta s. 

how the v~rious mon y would 

Q. Th f deral prosecu o with whom you were nt ring into 

this agreement would ultimately dcc·cte wh n and to whom you 

wer to pay th t almost fife 

to say? 

don' know if tley w ·r 

decide h w th money ould b 

million dollars. Is th-t air 

o dcci when, but hey wee to 

distributed. 

Q. Tell these ladies and g n 1 me1 of th .. ju y how much ot 

th t $15 mil 10n you've paid s of tod y. 

A. W 11, the forf itu .. • i th amou1 t of $4,748,000 consisted 

of my selling, nder the sup .rvi ion o the Government, v rious 

proper ics that ha own 

I aL,o required m to sign ov 
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movi· that I had been involved w"th. All that h db en done at 

th· time of pl d agre m nt, ~horll aft~r, with h 

of th on prop rty. 

xc ption 

As f a t t million dollars r ltution, non 

of it ha b n p id back t this point. 

Q. I addition to the acl that you still owe th ten million 

doll rs refle ted in a ag~aph D, g on to Par gr ph E and t 11 

u wh~ther or not any civil proc edings huv b n institut_d 

ag inst you by th. Gov nm nt to recov r by ivil m ns any 

other as _ts of yours or any moni so[ yours~ Has th t 

occurred? 

A. At his point in tim, th IHS has within th last onth 

completed -- as yous e, it ovides ·n he pl g e mcnt tha 

the IRS wa· sup Owed 

sow d to them. 

account for w atev - money they flt 

Within th lae.1l w 0 hr e mon h 

with all the"e figur s, and proc ding a e b 

my attorneys and th IRS a.., lo th coll ction 

Q. And s you sit he e today under 

th dollar amoun h L i being r g: 

y th Gov nm nt; is th t orrec? 

A. l this pint in tim? 

Q. Tody. 

oath, OU 

est d and 

th y have come up 

ing held b twe n 

o!. this moni s . 

Ci.inno ell u 

demanded of you 

A. s I said, o. The I~ jus now submitt d figures that y 

re going them. So th· 
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actu 1 doll • mount s I si here today I'm not sur . of, no. 

Q. If you turn to p- ge 2, ~aragr·ph 2-A, in addition, the 

Gov rnm nt required of y u th t you would onsent to he ntry 

of a judgnent ag in l you in amoun 

dolla s. Do you 

Yes. 

th t? 

of fourteen million 

Q. 

A. 

nd th Gove nm_nt has on that; corre ? 

s far s I know. 

Q. Do you know how much mon y lh y hnv coll -cted under that 

judgm nt? 

Under the judgm nt? 

Q. Yes . 

A. As Is id, I know th fo (e"t clau ~ has been tak n 

of or has n com l"ed with with tic xc ption of one 

prope ty. And a 1 fr the ten million doll · rs, we've had I 

p nt sev r 1 d ys nd w ks and m n s with th gov rnm nt 

atto neys i depos'lions. An I don' now i · thy actua lly 

insti uted a1y oth r p oceedings t th"s point, but we h v· 

gon ov this cv · ral imc~ in the past thr . y ar . 

Q. W 11, th ~ op t·es th t y u jus talked but having 

re 

giv n over to th Gov nm n ar th v ry p opcr ie describ d 

right under hat in Par graph B; right? 

Yes . 

Q. nd you und-rs ood that th obj ctiv of th 1 ngu ge.:, 

forth in th· to giv 
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opportunity, if i t C 0'" to ursu i , to find your money, 

find you ass · s and take lhos · moni s and a 114 ts away from 

you; correct.? 

y s . 

Q. But as you ·t h - today, as a minimu , you s ill owe 

1 ast t n million doll rs, fr s you ow; correct? 

A. W 11, no. Th Gov nment has pu sued il and th y've 

pur ued it v ry vigorously over th . past thre and ah lf 

yeas. 

Q. And yous ill owe t n illion dollars? 

A. Yes. 

1202 

to 

at 

Q. Now, a moment ago you m ntion d some en ill mcnt you had 

und r a movi . Wou d you invi·e your tten io to P ragraph c 

at th bottom of Page 2. 

A. Y s. 

Q. In that paragraph, in o dcr to nak 

c uld get its hand~ on your mo1ey, yo 

u e h · Government 

greed to turn over any 

monies you w r - to receive through a mo i comp ny c 11 d Miami 

Gold Frodu t"ons 

A. y 

Do yo • e th t? 

Q. And you told th Gov nm nt that you would b· able to give 

th ma million doll s und r that p gr ph of th g ement 

b cau you had p duced a movie call · d ''Night o the City. 

And in connection wi h that movie, you were going to be paid 

about a million dollars; corr ct? 
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A. Y s. Wh t I x lain d to th Gov rnm nt -­

Q. I that corr cl, "r? 

A W 11, no. I .av to x lain. It's not cor ect. 

Q. Th n l t mer phr e the QU·u 10n if "l's confu ing o 

you. 

Pa agr ph C rt:.ads, do s ii no 

''In ord r p rti lly to a i"'fy he fin , forfeitur 

1203 

and r stitulion for pro ision~ of th pl~a ag ·ecm-n · , Franz se 

will caus to e emitted to th G vernment whatev r monies, 

assets, property, et cet ra paid or to b~ paid to him to 

Miami Gold Produc .ions ... ' 

nd, by lhe wuy, th 

controlled by you, is i not? 

A. Yes. 

was com any owned or 

Q. tt ••• or to any other p rson or e1tities on F nz s •s behalf 

in conne tion with the film, ','Rnights of th Ci y." This ple 

agreem nt is 

to be p id 

edicated upon th- under landing that Franze e i 

l· st one million doll r.s by N w World Picture, 

Inc. for ,; Knightso the City." 

I .hat what i rov·des? 

A. y 

Q. And h v_ you p- ·a tle Gov rnmcnt the million dollars 

r ferr d to n hat paragraph? 

A. Hav I paid th m? No. 

Q. Ha s the Government received from any person the million 
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dollars r ferred to in that a reement? 

A. I don't know how much they r ceiv d a ··cording to this 

1204 

agreement so far, bocaus I sign dover 11 my r"ght nd the 

Gov_rnmen has now b ~cn dealing directly wi h ew World and 

another com ny. I'm not aware of h w mu~h s be n r .ceived 

Q. Isn't it a fact that th million doll rs that he 

Governmen -- ct ik th t. 

Isn't it a fat th t.he mil .. ion dollars ef rred to 

in Paragraph C of that xhibit d:-rived from your produc ion of 

"Nighs o[ th City" has nev~ be n paid to th Gov rnient? 

A. I don't kn w if any p rt of that has b n paid. 

Q. Now, we have just talk~d about th~ proc dur s available to 

the Government to purs 1e you monies and as ets nd take them 

away from you. A1d w th that ·n mind, 1r, wold you look at 

the very last lin, Pag 2, which prov·d s as follows~ 

"1his o[fice (m aning the Boo ly S rik Force) 

reserv th right to abbrogate entir ly ... " 

That mans tar this agr cm nt up, does it no? 

A. Yes. 

Q. " ... 01 sc k o modify th ple agree cnt ... " 

And the plea gre m nt we•re talking about is th 

docum nt b fore you, E.hibit l; is that correct? 

Ye . 

Q. " ... b ween th - d·te Fan~ sc pl ads guilty and he dat of 

s nt ncing should it (me ning the Governm nt) not be satisfied 
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that the provisiona of the pl age m nt t forth ·n 

Paragraphs 2-A through C hav_ be n atisfied." 

Is th t what that ocum nts provid s? 

Q. Th ten million has not b en paid; correct? 

A. Th t'w c rect. 

1205 

Q. And as you. sit he. today, you b li .. v .. and expect that th, 

plea gre m nt refl t d s Governm nt Exhibi 1 is still in 

force and eff ct n the Gov nment dos no · int nd tot r il 

up; is that correct? 

MR. V LUKAS: Your H nor, _xcu me. I obj c to the 

question in t :arms of it. -- becam3e th qu s tion -- b cause he 

plea agr~ ment s ecif c · lly p ovidcs it can only be ton up by 

the Governm nt in New York be · ween th tim of th- sent ncing 

-- between the tim of ple and he time of sen~ ncing. That's 

the answ r. To s gges ·h re is ny subsequent auth rity to do 

so is inapp op ial. 

MR. GOLD: I Lhink tha 's prope redirect. This is 

certainly proper cross. 

THE COU~l: ~ occed. We'll g~t it on redi cl as 

well. Again o ed • r ct. 

M . OLD: I'll stipulate to th 

BY MR. GOLD: 

Q. Now, Mr. Franz_s ,, on your dir cl xaminalion, you told us 

ntil the time of your incarceration, 
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you wer relativ ly high-ranking membe of an o g nized crim 

fam"ly; correct? 

A. That's correct, y~s. 

Q. And if J c·n reCe lo them as your oificia duti s as a 

high-rank"ng memb of. organized crime, is • t f • 1r to s y that 

your job was to make mo1ey for your family? 

A. Y s. 

Q. Betw· n 1975 and th day you w_nt l juil in Dec mber of 

1985, how mu h money did you m k for y ur amily? 

Several million dolla s. 

Q~ More than a hundred mil ion, ir? 

A. No. I don't believe mor than a hundred. 

Q. More than three hundred m llion, sir? 

A. No. Not more th·n thr ~e hundred mill'on. 

Q. Do you know a man by he name of Mur t Belagula (phonetic)? 

A. I don't rec 11 thal nam, no. 

Q. Do you deny undo 

urat Belagula? 

th th t y u know a man by the name of 

A. I don't d~ny il. I aid I don't r call that name. 

Q. I n't it fact, sir, that you know th t man, nd together 

with that men and his associat s, you ma more th n three 

hundred million dollar in on fr udulent tran&ac ·on? Do you 

deny hat? 

A. I don' recall ha nam - Murat B lagula. I had everal 

ssociates in this busine s. I just d n't recall that name. 
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Q. Are you pr-par d to d ny that under oath b fore this Co rt 

and jury a .... you it her ight now? 

MR. VALUKAS: I obje t, 

THE OURT: Asked and anaw •r~d, I th"nk. 

BY M. GOLD: 

Q. aragraph Don Pag 3 p ·ovid 5: 

nAt th time Eranzas ent rs hi~ ple o guil y 

p rsuant to this plea agre menl, Fr nz se will hav no monies 

or other assets in any foreign ba1k accounts and will so state 

under oath at th~ tim of his guilty 1 a.tt 

A. Yes. 

Q. Corr ct? 

A. That's cor ct, yes. 

Q. On th• dat you igned Bxhibil 1, ir, how much money did 

you h v· info ign bans? 

A. None. 

Q. You had no mon yin a y ban ac ounl in 

your t I:! ·mony? 

A. bsolut y n t. 

xico; is that 

Q. You had n mon y in ny ba } account in Austri . L, th· t 

your estimony? 

A. I had no money in any for ign bank account anywhe 

Q. Now, moving n to Par graph 3, the Gov rnment p om1 d you 

a an induc~m-nt to having you sign this agr ment that at the 

tirn~ Judg you on th two counts to which 
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you had pled guilty, the Gov nment fr it's part of the deal 

would dismiss th remaining c u1ts, which w e Counts 2 hrough 

27; i~ tha correct? 

A. That'., correc , . 

Q. Ye ? 

A. Y s. 

Q. And in addition to th t, h Gove nm nt al.o promi cd you 

that thy would giv you tans c 'on l immun·ty on any matter, 

on any tr nsaction contain d ·n all [ou teen coun s of that 

indictm n; is th· t orr ct? 

A. It wa my understanding th t I would not be p osecut d for 

th rm inder of th counts, y s. 

Q. I1 addition to that, Mr. Fan~ s, Wd~ il your 

und -stand"ng that you wou d not b~ p sect d for any of the 

subj ct matt r und rlying any o thos fourt n count? 

A. Yes. Th t' my undc st nding. 

Q. And that undjrstanding was bas don language con ai _din 

Pr graph 4 which specif"c lly sated, d«d it not, that the 

Gov rnment would for go an p os culion of you w· h respect to 

any fraud charges a ising out f yo ~ p involv m nt in 

schemes to d fraud lhe Government? Uo ou se that? 

y s. 

Q . nd th ov rnm nt al o agr 

you for any past mon y launde ing 

A. y 

d o forego any pros cution o 

ctiviti s. Do you see th t? 
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Q. nd the Governmen also agre d to forego ny prosecut·on on 

fraud ch rges involvi g, for x-mpl, th_ Appl Bunk for 

S v·ngs, th Mich·gan Nation B nk, the Union Indemnity 

Insurance C mpany, and fo films call d Mau ol-um" and 

"Sav ge Str ts." Do vou se ht. 

y s. 

THE COURT: Mr. Gold, when you gt o a onvenient 

spot, we'll br k, wheneve ·ti . 

MR. GOLD: You know I h v a lot mor than five 

minu s, your Honor, ~o t your di c otion. 

THE COUH : No. I know hat. I'm just saying in 

your pr sent tion of thi continued --

MR. GOLD: I'll do my b st in five minute to finish 

this ar gr ph. How's that? 

BY MR. GOLD: 

Q. W have alr ady t-lk d ~arlier in you cross examination 

about the various pros cu rial g ncies th t were bound by th 

promises ·n this agr em nt. Let me ask you about h subj ct 

matt ref red to n the very lasts ntenc in Farag aph 4. 

Would you look at lhal? 

A y s. 

Q. Befo you signed lhi agr cm nt, you and your lawy r w r 

bl to obt in a promise om the Gove nment which says: 

'Whil_ this office does nol now h v evid_nce of 

Franzese' involvem nt in (quote) ny act o murder under 18 
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U .. C. 1961, this pl gr m nt d snot for close 

prosecution o[ Fran~eJe for any such ct o murde ." 

o yous e that? 

A. Yes, Id. 

1210 

Q. And that was a omise m-de to you no only by the ch"_f of 

the Brooklyn st ike Fo. ce, M. Ed M Donald, but that was 

promise mad to you by the ha oi lh Newark Stike Fore in 

New Jersey; is tha cor ct? 

A. I don't understand what promise you nan by this. In my 

mind they•r t lling me I could b prosecut d fo murde, but 

at the time th .r was no vidf_nc that th r - a.., any 

investig t·on r ny involvement that I h din any mu der. 

Q. And 11 of ttcs omi ·s reflect din Parag aph 4 w re 

joined in no j 18 t by Ed McDon ld but by the p osecutors listed 

on the last pag of. that xh bit; co r ct? 

MR. VALUKAS: I ObJ ct. ·rhe W.l tn :PS just said that 

that la t lin L.> no a prom se. So when h sc:1y.., "all those 

promis s --" 

THE COURT: 'l'h jury has h a d th stim :my . 

MR. GOLD: Lt's take ou lunch bre k. 

THE COURT: It's a ood time fa our break. Cold w 

get back littl early, a ter to two? How does tlat sound 

for everybody? Am I giving you enough time for 1 nch. 

JURORS: Y s. Th t?s fin. 

1HE COURT: Quar · r to two. 
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Do you ant"ci t anythin wen •d to do bcfor 

MR. VALUKAS: No, you Hon r. 

THE COURT: Then I will ee you at qu rter quarter to 

MR. VALUKAS: Thank y u, you Honor. 

(Lunch on ce s to 1:45 p.m.) 
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( roe -d'ngs a ts u y.) 

TIE T· COUl el . 

M EL • 0 inut • Ju g , WC. g t fro t C 

vcrnm· t little 'it go (~lu ran ~ i 0 ositio to our 

r .. qu t of t e ro .tio1 of the g .n s ' no Ch, an"' I g ~ er 

tl t ~Y a giv-n t'1 notes to you . 

i COUR : I h V n•t loo,.ed 

. Y: I JUC": n ~ to a .. e s re, be use w 

recog1ize 1 I' 
; t is c·r i out ot ·S .., r,Jc in 

re not r ing ju.:,t n er 3500 , ' r lso 

e u ti g tat yo V wt m to et~r ine l t er t er- i 

an ot >ntial Gr or Giglio ter 1 . 

J. I COUR • I 'i loo t I over . I ,_ind t ey 

qualify for none oft' OV • 

! . E Y: Vi y goo . 

let ; just o t1at ouns l now , 

I loo-e t tl em for S~S O Gady or Gil 0 

efore I turn d the ov r . 

HF~ COU' T• 0 y. 

! • KE ?:E. Y: T n, s, your onor. 

!, • J ge, t ' ei: is 1 w r from ~c e 

0 - - t ey fil d motion to as nas I erv d . 

oul L h ar t at n w? 

1 E OU T : e u e an f I thoug t I ad x 

th t ubje 
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• • .c;DB : Let · >"' lain 

m k • cou · el a, i argunen • I 

t . 

thought 

fil d '· 

f r th. trial star-e, hi 

o 11 iff r n 

0 lain tote 

otio1 in li~i cat 

l.214 

at ·t: is n h n I'll 

c serve up n- on 

dr e t.:, .lf to I 

ene , 1 Goverm ent 

e tr .. al a , 

ite fran ly, it w ecaus. oft e Government's otion in 

li in th g · ve me ea, n th otio in limine 

TlE COU T: It's mazing w at motivat you, isn't 

it, Mr. 

l • E , It oes. It''3 the str nge ting. Te 

mot on in li1 in is t t t e Govermne t want to for id r 

from calling a yon f om o ea le to st lis t1at 

C new som tie a o t Bloom n r lt r .r ngaging 

i co du t at • s ow th subje t at 1..~ of thi case, 

nd, t r~ ore, t ey n on to s y l C is not n ,e a 

victim, ugh no e l to o t4at. 

ell, I couldn't underot n what h ... t w s, 0 y, an 

I 'dn't , ow w t knowledg the C h of Bloom an · 

alters' ctiviti~s ut realiz it l.9 t e relev nt to om 

issue in th case, nd 0 I erve pan the C w at I 

t oug t as great li ited SU po n I w ic as e for all 

ocume ts r 1 ting to an co pla . s, i vest gations, r orts, 

an ly is 0 in i ent late in ny m er t th wa, loom 

alter on ct t .. r u ines for the year 1984 
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t r ug 1988, and t t w s ,1h t y Su poe1 was for, and I 

el' -ve , rs e tfully, that h relev n e -- all I'm s i g 

for i anyt ing r lati g dir tly to ~er-~ lt rs nd Bloom's 

n e co e in a 1C A ·nvestigativ r port. 

TE OUR': an•t you o ry you pl n c the d, 

r. V luk ? 

~ . V LU~A~: Your Honor, 

plant'ng i. 

on' even re -met 

~ • EOEF'I': St ven Ho ft forte NC 

tis w r .. SO V - y th Cu t 1 r r or 

t e of he u .oen tot .. iC A to tho 

at 1 t int e in~i t .nt. 

• 'e thoug t 

you li1 it 

std nt 

v o lid wit t . e now rec iv lat 

l st week as o na c lling to disclo. ny documents 

relating to r. Bloom or . W lters, wh'c go far beyon, 

if su h docu ts exit , goes far beyo d t e i i nts 

descri d n t e indict nt, nd hi ia ctly w at was 

rgu de li rand he ourt limit the sco oft e 

su poena. 

TH ou : w.11, It oug t t t my 

e roceeding to • .os 

was a und~ntly l ar, 1 hough I 

subjec of num ro1~ i e rs a 

allow d to w at fruit they 

u ts y, 

ne s ed 

r . 

ar 

11 t I saying a out t se su 

s·r to limi 

1 

h· ourt 

t e 

d and 

o na, as fr 
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l .. Big T an t C ·c i CO lC r _ (: , t at I not go ng 

• 2 11 t ~u X t tl y de 1 it C rg :! , c.nd 

3 univ.r i ie efen a t , t 0 0 

eo 1 int i die me t t s fore th. Court. 

5 I o· going to allow t e u 0 a 0 e u d as a 

f's ing X dition to g t into ot r r h :lo not fc l 

7 r rel va to t 1e-:: ro gs. 

8 I.L you l v. wi y orig n 1 0 der --
9 0 w h ve. 

10 THE OU f • th n you V co• pl· s: ,r. .. , 

1 r~ • 81 lo , w i .. e pee fully, t is 

12 su1,;oena all , l.' it ,d on its .x re ly li. 0 

• do rMlati g tot e two ef.en ant 0 tri l i this 

4 case, n no ing yo d t t. 

15 TIE OUR . Oh, I n r t n he i f .t: nee. • 

16 1 • WEBB: Your .'o or•s ;..ir t 1.· l'ng e lt with 1e 

17 ro c:u po .. n w er I a loo ing for 11 re viola io s 

18 it.h any an 11 :>layer nd I C e t t e Court' ruling 

19 THE coo T: No, I u rstan 

20 • E· udge, t is uh en I he fi t SU noe a 

21 wa uashed ex or som li it-d XC tio .. his 

22 u oena, your Honor, ju t id limi ,, 0 t SC ef da , 

23 tJ e lay~r , t e niv rsiti . ub -oe , Ju ge, i 

2 liraite res ly to t t 0 ef. a ts 0 tr' l d othi g • 25 more th n t a .. 
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JE COU1T: I un rt n l t • 

• 

THE COURT: I h v gro t c a ity o ers and 

wh t you•r 

s1bpoonas • 

ying an w a you're loo ing at is o lav~ 

that woul re 1ir t thi ge oft 

pro ings, n t 1a I not t e guiding crit ri of the tCAA , 

0 re 1 throug t i file an .f re involv ent 

·t or y H lter r loo an inst· ution ot er t1 n t o e 

n d in th e roco dings, an if t' t you•re a . in 

for, n hin th t it i , I on't e t e r 1 va ce. I'll 

gu the u p n an l t t e recor · 0 in . 
C te n we w· 11 

roceed. 

1 • HOEFT: T an you, J 9 • 

l VALUl AS<I h 0 I our 0 0 • 
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92 Franzese - cross/Gold 

****** 

THE COURT: Are you ready now for Mr. ◄ ranzese again? 

THE CLERK: Should I get the jury? 

THE COURT: Yes, by the time they get here, I'm sure 

he will be here. You might as well get them. 

(Procee ings in open court. Jury in.) 

THE COURT: Please be seated. Mr. Gold, I believe 

you still ha questions. 

MR. GOLD: Thank you, Your Honor. 

CONTINUED CRO S EXAMINATION 

BY MR. GOLD: 

Q. Mr. Franzese, when we adjourned for lunch, we ha neen 

discussing your entry into the agreement before you as 

Government Exhibit 1, do you remember that? 

A. Yes. 

Q. And, sir, within a few days after you entered into the 

agreement now in evidence as Exhibit 1, you traveled to 

Flori a to appear before a judge down there; is that right? 

A. Within a few days of the guilty plea, yes, that's 

correct. 

Q. And you appeare before the judge down there an ple 

guilty to all 65 counts against you in that Florida 

in ictment; is that correct? 

A • Yes. 
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Q. An in lori a indictment, among other things, you were 

charged with a Flori a state equivalent of RICCO, is that fair 

to say? 

A. Yes. 

Q. And you id that pursuant to a plea agreement hich 

guarantee you that you woul - not spend one extra day in jail 

after your e eral sentence, correct? 

A. I di that an agree to accepting a 9-year concurrent 

prison term, yes. 

Q. And the extra benefit you got was that instead of 

serving a single ay of that 9 years in a Florida 

penitentiary, you got to serve your entire sentence in federal 

custo y, is that correct? 

A. I don't consi er that a benefit, but I served the time 

in federal prison, yes. 

Q. Let me absolutely sure I understand what you're saying. 

It was of no benefit to you to be able to serve every single 

day of the 9 years that you faced in Florida in fe eral 

custody rather than in a Florida penitentiary, is that your 

testimony? 

A. I don't believe it would have been in a Flori a 

penitentiary, this was a very low level security crime. 

Q. RICCO --

A. But to answer your question, I don't believe it was a 

benefit to serve the time in federal prison, no. 
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Q. You plea guilty to 65 counts including RICCO un er 

federal law, correct? 

A. That's correct. 

Q. And you're telling me that you di not think at the time 

that you were exposed to serving a single day of that 9 years 

in a Flori a penitentiary, is that your testimony? 

A. No, I didn't say that. 

Q. What did you say? 

A. I said that I don't believe that it was benefit to do 

the time in a federal prison versus a state prison. 

Q. Your lawyer consulted with you before you entered into 

that agreement, did he not? 

A. Yes, he did. 

Q. An you're telling this Court an jury that it was of no 

benefit to you to serve fe eral time instea of state time? 

THE COURT: Mr. Valukas. 

MR. VALUKAS: Asked and answered, your Honor. 

THE COURT: It is argumentative an he's aske and 

answered an you can move on to the next querry. 

BY lR. GOLD: 

Q. Sir, focusing on July of 1986, sir, do you recall 

appearing before Judge ickerson, July 1st, 1986? 

A. Yes. 

Q. An when you appeared before Ju ge ~ickerson, you were 

back in New York, correct --
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Franzese - cross/Gold 1221 

A. Correct. 

Q. -- in Federal Court and Judge ickerson imposed the full 

10-year sentence that you ha bargained for, correct? 

A. That we had agreed upon, yes. 

Q. Right. But then he did something to you that you had 

not bargained for; is that right? 

A. Which is what? 

Q. Did you bargain for the right to surrender directly to a 

federal prison in California without having to be transported 

there by the marshals? 

A. I had -- all the time I was in the halfway house, I 

was -- remained in the custody of the United States Marshals. 

The agreement was that I was to be able to surrender directly 

to Ter inal Islan from the halfway house. As it turns out, 

no, it didn't happen that way. 

Q. And the reason it turned out not to happen that way is 

because Judge Nickerson specifically ordered that that woul 

not happen, is that correct? 

A. That's correct, yes. 

Q. And the reason e entered tat order against you was 

because you had bounced checks to the marshal service, is that 

right? 

A. I don't believe that was the full reason but that was 

part and parcel. 

Q. Was that part of the reason? 
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96 Franzese cross/Gel 1222 

A. Yes. 

Q. And the very next day, you were taken in federal custody 

on a four-month journey through the federal prison system; is 

that right? 

A. No, it was about 6 weeks. 

Q. Did you travel by bus? 

A. Bus and plane. 

Q. During all or part of that time, sir, were you in 

handcuffs and shakles? 

A. ·hen I was transported? 

Q. Yes. 

A. Yes . 

Q. And s a matter of fact, you were taken from federal 

custo yin New York City at a facility known as the MCC and 

the first stop on that trip when you were transported in 

handcuffs and shackles was at a place calle Otisville, do you 

remember that? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

Yes. 

That is a maximum security prison, is it not? 

No. 

Are you guarded 24-hours a day? 

A. In answer to your question, it's a medium security 

facility. 

Q. 

A • 

Level three, does that sound right? 

Yes, level three. 
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Franzese - cross/Gold 1223 

Q. And you stayed there for a couple of weeks? 

A. I believe about a week, two weeks, something like that. 

Q. And then you were taken from Otisville to a place calle 

Louisberg; is that right? 

A. Yes. 

Q. Was that a maximum security prison, sir? 

A. Yes. 

Q. That's a level five, isn't it? 

A. Yes. 

Q. And how long did you stay there? 

A. Three weeks. 

Q. Compared to the time that you spent at Otisville, was 

the time at Louisberg hara time? 

MR. VALUKAS: Your Honor, relevance -- your Honor, 

objection. 

THE COURT: I suppose you're going to tie this up 

with something that is relevant? 

MR. GOLD: I'll rephrase it, your Honor. 

BY MR. GOLD: 

Q. Was there a difference in the quality of your 

confinement between the facility at Otisville and the facility 

at Louisberg? 

A. When you travel through the bureau of prisons, when 

you're a hol over so to speak, enroute from one place to your 

designated prison, you travel in more or less the same way at 
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any prison you stop at, you're a hol over, you're not kept in 

general population. It's just holdover status and it's just 

normal when you're being transported. 

Q. And are you locked up at night? 

A. You ' re always locked up at night in prison. 

Q. And after you left Louisberg, you were taken to a place 

in Oklahoma calle El Reno, is that right? 

A. I believe so, yes. 

Q. That's a level four, correct? 

A. Yes, it is. 

Q. And you stayed there for several weeks? 

A. I believe about a week. 

Q. And then you were taken to a place in Arizona near 

Phoenix; is that right? 

A. That's correct, yes. 

Q. Also a level four? 

A. Level four, yes. 

Q. An you arrived there in the fall, 1986? 

A. Summer of 1986. 

Q. When o you recall arriving in Phoenix for the first 

time? 

A. I recall being there in August of '86. 

Q. And between August of '86 and November of '86, where 

were you kept by the marshals? 

MR. VALUKAS: Again, relevance, your Honor. 
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99 Franzese - cross/Gold 1225 

THE COURT: I on't nee a whole bunch of reporters 

and people, would just the two of you come ere an tell me 

where you're going? 

1R. GOLD: I'm moving to another subject as soon as I 

get through this. 

THE COURT: Then that will solve the roblem. 

BY MR. GOLD: 

Do you remember where you were kept until the fall of 

1986 after arriving in Phoenix? 

A. 

Q. 

A . 

I was kept in Phoenix, FCI Phoenix. 

Directing your attention to the month of November, 1986. 

Yes. 

Q. Did you and your lawyers reach another agreement with 

the government at that time? 

A. Yes, we di . 

Q. And according to that agreement, as you understood it, 

you received the right to get a dollar for dollar credit off 

the 15 million dollars you owed the government in the event 

that any information you provided to the government or any 

evidence you gave to the government led to another person or 

another efendant having to pay money or forfeit money to the 

government, correct? 

MR. VALUKAS: I'm going to object, your onor. He's 

already testified that that agreement has nothing to do with 

his testimony here and it's irrelevant to his testimony. -
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MR. GOLD: I will be happy to address that at a 

sidebar, your Honor. 

1226 

THE COURT: I will let you go ahead and answer it. Go 

ahead. 

please. 

o. 

THE WITNESS: Could you repeat that question, 

MR. GOLD: Would you be kind enough to read it back? 

(Question read.) 

THE WIT ESS: A. No, that's not my understan ing. 

BY MR. GOLD: 

Q. Let's be very clear about this. In the fall of 1986 --

THE COURT: Mr. Valukas. 

MR. VALUKAS: I object, your Honor. As I indicate 

before and I had him testify on direct, that agreement has 

nothing to do with his testimony here. It raises an issue 

which is not relevant to this case. 

THE COU T: Counsel, we had an extensive sidebar about 

this. Are you proceeding in conformity thereto? Yes or no? 

MR. GOLD: I think I better visit with you at a 

sidebar to be absolutely sure. 

THE COURT: Well, I wish that you would just to 

see -- I don't know that you are. 

(At sidebar on the record.) 

THE COURT: Go ahead. 
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101 Franzese - cross/Gold 1227 

MR. GOLD: I'm referring to the agreement of ovember 

7th, 1986. 

THE COURT: You want to get that door. 

MR. GOLD: I'm referring to the agreement of November 

7th, 1986 which provides that in the event the information 

provided by Mr. Franzese results in forfeiture of the 

government of sums of money or otherwise results in the 

recovery or receipts of sums of money by the fe eral 

government, those sums of money will be credited to the debt 

Franzese currently owes to the federal government. That's all 

I want to ask. 

MR. VALUKAS: And let me respond because I think this 

is very important, your Honor. This is like the letter 

yesterday. Mr. Franzese will testify, because it's absolutely 

true, that this agreement has nothing to do with his testimony 

in this courtroom, that he understands that, he knows it, it 

is specifically set forth. 

wonder 

THE COURT: Hasn't he said that? 

MR. LEVIN-EPSTEIN: Your --

THE COURT: You're entitled to inquire, but I just 

MR. VALUKAS: But if he asked the question --

THE COURT: Let me address my concern. I wonder how 

many times we are going to address this question before it's 

finally put at rest. Is there any problem with anybody 
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102 Franzese - cross/Gold 1228 

understanding what it is that I intend to have you do here or 

do I have to do what I di with Mr . Webb this morning and have 

him ask every damn question you have to ask and get off the 

record an o jection to it and then deal with him so that we 

on't have to keep coming back and back ana tell me what 

you're doing. 

MR. GOLD: I must tell you, I do not recall a 

conversation on the subject of Paragraph 3 with respect to his 

economic incentive to testify as a government witness int is 

case. 

MR. PEARL: That's precisely it. 

THE COURT: It's not in this case and I have given 

you a great deal of latitu e but I'm not going to let you go 

on forever about it. 

MR. LEVIN-EPSTEI : Judge, briefly, Mr . Webb -- I'm 

sorry. 

MR. VALUKAS: That's all right. I called you Allan 

yesterday. 

MR. LEVIN-EPSTEIN: I will answer to almost anything. 

Mr . Valukas represents, and I take him at his representation, 

that in so far as the government is concerned and insofar as 

the government understands Mr . Franzese's understan ing, if 

it's not too convoluted, this agreement has nothing to do with 

the case on trial. That may or may not ultimately be the 

Aristotelian fact, but we are entitled to -- we are entitled 
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103 Franzese - cross/ Gold 1229 

to cross examine Mr. Franzese as to what his understanding is. 

If after appropriate cross examination he says what Mr. 

Valukas has represented he will say, then it's the end of it, 

but if he says -- excuse me 

THE COURT: But now what we are oing, and I can 

understand what it is that you ' re trying to do, is like I 

suggested about putting the toothpaste back into the tube. 

You want to go through the whole litany of every sin that he 

might have been visite and ask the ulti ate question, does 

this have anything to o with the plea agreement an if you 

get no answer the eal is done. 

MR . LEVI -EPTSTEIN: This was document that was 

elicited on the irect examination by the witness by the 

govern ent and I don't mean to sound impatient but my 

understanding --

THE COURT: Better you shoul worry that I start 

soun ing impatient. 

MR. LEVIN-EPTSTEIN: I'm very concerned about that as 

you know but I don ' t want to sound impatient to you. It 

soun s , though, that your Honor is precluding us from 

inquiring into whether or not a matter that was opene on 

direct examination is in fact the case . Mr . Franzese has 

testified that base upon the question put to him by Mr. 

Valukas , this document, namely, the ~ovember 7th, 1986 

agreement was not part of this case . 
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THE COURT: I suggest you ask the question that you 

want to elicit, "Does anything about this agreement have 

anything to do with your deal here?" 

MR. VALUKAS: And if he says no to that 

THE COURT: -- that's the end of it. 

MR. LEVIN-EPTSTEIN: We are not bound by a no answer. 

This is collateral evidence rule, you brought it out on 

direct. 

MR. VALUKAS: I brought it up for purposes of 

establishing it had nothing to do with this case. 

THE COURT: You asked him -- ask him, but on't go 

through every sin that you think real or imaginary there an 

ask if that's 

MR. GOLD: That's the only subject matter. 

MR. VALUKAS: If they would ask the question without 

reading it into the record, "What do you want?" It goes to 

the jury, they hear it and then he says no, it doesn't have 

anything to do with the case. 

THE COURT: That's my point. You woul ask the 

question of what you want to know, "Does anything that you 

bargained for over there have anything to do with here?" And, 

it's like, for example, when you're going through the business 

of where he's going through one prison to another or the 

judge now, I'm just citing it as an example -- I'm sitting 

there and I'm wondering, why do you want them to know this, as 
,l 
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I o, with a number of things. 

MR. GOLD: 'Cause I want them to know that he does not 

like jail. 

THE COURT: I understand that, maybe, but I on*t know 

that that needs to have 74 questions asked about it. I think 

that maybe they can take judicial notice of the fact that 

people, if they have a choice, would rather not be in jail. 

If you're going to ask him all of these questions about they 

shove you through three-four places and they made you do this 

and this, if you want to establish that the government reneged 

on their promise and Judge Nickerson just stuck it to him, I 

don't know that that has anything to o with his prejudice or 

bias, or are you going to say they are playing hard ball in 

sending him to Arizona in July an August? And I was at that 

prison in July and August. 

MR. LEVIN-EPSTEIN: You know what he's talking about. 

THE COURT: I know what he's talking about. If the 

questions lead up to the fact that at that time it led to some 

further agreement, then go ahead and ask but other than that, 

I don't see it ' s relevant. 

MR. LEVIN-EPTSTEIN: Judge, all these benefits that 

get conferred, I believe we allege get conferred, we want to 

argue to the jury were conferred -- have to be taken in the 

overall context of the overall scheme. It can't bet ken 

abstractly and nobo y is going to un erstand the way that Mr . 
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Valukas and Mr. Pearl and you and presumably we understand, 

unless they are told about it. 

1232 

THE COURT: I think you have un errated it. I ruled 

on this subject and I don't want to be visiting on a question 

by question basis, 

MR. LEVIN-EPSTEI All right. 

(Proceedings in open court. Jury in.) 

BY MR. GOLD: 

Q. Mr. Franzese, in the fall of 1986, you decided for the 

first time to become a federal informer, correct? 

A. 

Q . 

A. 

Q. 

I guess so, yes. 

I didn't hear your answer, sir? 

Yes. 

And within days after your having made that decision, 

you were visited by some special agents of the FBI who wanted 

to interview you, is that correct? 

A. Yes. 

Q. Now, on your direct examination this morning, you 

described for us some conversations you claim you had with Mr. 

Walters relating to the sports business, remember that? 

A. Yes. 

Q. And you told us this morning that there came a time you 

believe in 1985 when a meeting occurred at which $50,000 was 

passed to Mr. Walters, do you recall that? 

A. Yes. 
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Q. And you told us that occurred in his office in 

Manhattan , you recall that? 

A. Yes, I do. 

Q. But within days after your having to -- your having 

decided to become a federal informer and share your 

information with agents of the Federal Bureau of 

1233 

Investigation, you had a meeting with some special agents that 

included one by the nrue of Dan Lyons, do you remember that? 

A. Yes. 

MR . GOLD: Excuse me. 

BY MR . GOLD: 

Q. And those special agents told you that if you want to be 

a federal informer, you have to answer our questions and you 

have to be completely truthful, correct? 

A. They told me that I had to be completely truthful, yes. 

Q. And that was your intention, to answer their questions, 

be completely truthful an tell them whatever you knew that 

they were interested in, correct? 

A. Answer their questions, yes. 

Q. And they told you that they wanted to talk to you about 

some criminal activity, correct? 

A. Correct. 

Q. They asked you questions and you gave them answers? 

A. Correct. 

Q. And you never said one word about Norby Walters , di 



■ 

• 

• 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

108 Franzese - cross/Gold 1234 

you? 

A. I don't believe that's correct, no. 

MR. GOLD: Could I have Exhibit 9, please. 

BY MR. GOLD: 

Q. I'm going to show you a document, sir, marke alters 

Exhibit 9 for identification. You want to read that over to 

yourself and I'll ask you a question. 

A. Yes, I see it. 

Q. 

A. 

Q. 

I didn't hear your answer, sir? 

Yes, I see it. 

And you didn't say one word about Norby Walters to those 

FBI agents, did you? 

A. Doesn't appear on that particular statement, but that 

was one of several statements we spoke about at the time. 

MR. GOLD: Your Honor, could I have a word with 

Counsel. 

BY MR. GOLD: 

Q. In the early part of 1987, Mr. Walters filed some 

lawsuits against some football players who he claimed had 

breache some contracts with him. Di you learn that, the 

winter of 1987? 

A. No. 

Q. You never learned that? 

A. o. 

Q • And then in the spring and summer of 1987, you gave an 
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interview to a reporter from Sports Illustrated, is that 

correct? 

A. Yes. 

1235 

Q. And after that interview, you read the story that that 

reporter and other reporters from Sports Illustrated published 

in the summer of 1987, correct? 

MR. VALUKAS: Your Honor, objection as to relevance. 

MR. GOLD: I'll be happy to lay that out at the 

sidebar. 

THE COURT: I think if you make that representation, I 

will allow you to proceed without a side bar. 

MR. GOLD: Thank you . 

BY MR. GOLD: 

Q. Can you answer that question, sir? 

A. I believe I read it in part, yes. 

Q. There is a picture of you in that article, wasn't there? 

A. Yes. 

Q. And you remember seeing that, don't you? 

A. Yes, I do. 

Q. And the story describe · Mr. Walters and his sports 

business, didn't it? 

A. Yes, I do. I'm sorry, yes, it did. 

Q. And you remember reading that article very clearly, do 

you not? 

A. No, I don't remember reading it very clearly but I do 
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remember reading it. 

Q. The fact is, Mr . Franzese, that you read that article in 

1987 and learned everything that you needed to know to testify 

today against Mr. Walters, isn't that a fact? 

A. No, that's not a fact. 

Q. Mr. Franzese, this morning you told us that $50,000 of 

your money was given to Mr. Walters in his office in New York, 

correct? 

A. That's correct, yes. 

Q. I'm reading from 3503. 

MR. VALUKAS: You're going to ask him questions? 

MR. GOLD: Yes, I'm going to ask him questions. 

BY MR. GOLD: 

Q. You told special agents of the FBI that that money 

passed hands in the Beverly Wilshire Hotel in California, 

didn't you? 

A. No, I did not. 

Q. I'm going to show you a document marke Walters 10 for 

identification. I invite your attention to the date on the 

to, October 5th, 1987 and invite you to read the last 

paragraph on Page 1, top one on the top of Page 2. 

A. I've read it. 

Q. Does that refresh your recollection, sir, that you told 

the agents of the FBI that the money passed hands not in New 

York City but in the Beverly Wilshire Hotel in California? 
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A. No, I don't believe that I told him that. 

Q. When you were interviewed by special agents of the FBI, 

sir, were they taking notes? Yes or no? 

A. At which time? 

Q. On October 5th, 1987? 

A. I don't recall. I believe one of them might have been 

taking notes, yes. 

Q. Do you have Government Exhibit 2 before you? 

TIE COURT: Excuse me one minute, Mr. Gol. I know 

that it's getting very warm in here an if anybody wants to 

take off their jacket or sweater, please do. I have contacte 

the maintenance people about 20 minutes ago to see when they 

can do something about it, but in the meantime, try to be as 

comfortable as you can. 

THE WITNESS: A. I have this Exhibit. 

BY MR. GOLD: 

Q. You have that Exhibit, sir. May I invite your attention 

to the last paragraph on Page 1 and the top of Page 2. You 

see that? 

A. Yes. 

Q. That's an agreement between Mr. Valukas• office and your 

lawyer, correct? 

A. Yes, it is. 

Q. Entered into on your behalf, and that lawyer's name is 

Bruce Kelton, is that correct? 
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A. This -- what I have here is a proffer letter, Exhibit 2. 

Q. Do you have Government Exhibit Number 2, Franzese, 

addressed to Bruce Kelton? 

A. Yes, it is a proffer letter. 

Q. Right. And the last paragraph of that reads as follows: 

"The government requires a completely truthful 

statement of your client in this proffer." 

You see that? 

A. That's correct, yes. 

Q. Then it goes on to provide, does it not: 

0 Anything related to the government by or your client 

during the proffer cannot and will not be used 

directly against your client, Michael Franzese, in 

the Government's case in chief." 

You see that? 

A. Yes. 

Q. And then there is a sentence that appears in the 

original version of Government Exhibit 2, which reads; 

"However, the government is completely free to pursue 

ny and all investigative leads derived in any way 

from the proffer which could result in the 

acquisition of evidence admissible against your 

client -- meaning you -- in subsequent proceedings." 

Correct? 

A. Yes . 
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Q. And then there is some initials that appear to the left 

on the bottom paragraph on Page 1, you see that? 

A. Yes. 

Q. And there are the initials of Howard Pearl, the 

prosecutor sitting right here, am I right? 

A. I don't know whose initials they are. 

Q. And that last sentence has been eleted so it is no 

longer part of this agreement, is that right? 

A. It appears to be that way, yes. 

Q. As you sit here today, sir, you know that the last 

sentence in that agreement no longer permits the government to 

remain completely free to pursue any and all investigative 

leads against you, is that correct? 

MR. VALUKAS: That is not the last sentence in the 

agreement, your Honor. 

MR. GOLD: Forgive me, the last sentence in the only 

paragraph that I've been referring to. 

MR. VALUKAS: No. No, it's not. 

THE COURT: I on't know when it is or not. 

MR. GOLD: It must be hot in here. 

BY MR. GOLD: 

Q. The last sentence on Page 1, the sentence that is 

deleted, the one that originally reads: 

"However, the government is completely free to pursue 

any and all investigative leads derived in any way 
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from the proffer." 

That language is no longer part of this agreement, is 

it? 

A. That's how it appears to be, yes. 

Q. I need the April 5th agreement. Do you have Government 

Exhibit 8 before you, sir? 

A. Yes. 

Q. The date of that Exhibit is April 5th, 1988 and once 

again, it is between representatives of the prosecution and 

your same lawyer, Mr. Kelton, correct? 

A. Yes. 

Q. And in Paragraph 1, it describes a procedure by which 

you will be given immunity, meaning nothing you say can be 

used against you, correct? 

A. That's correct, yes. 

Q. And in Paragraph 2, if you look at the last sentence of 

Paragraph 2, it says: 

"This information an testimony will include complete 

and truthful disclosure of any and all prior unlawful 

activities in which your client -- meaning you -- has 

been involved." 

Correct? 

A. Yes, that's correct. 

Q. And you understood when this agreement was signed that 

you had an obligation to tell about any and all prior unlawful 
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activities and what you said could not be used against you, 

correct? 

A. Yes, I understood that. 

Q. And then, sir, having understood that, as you've just 

testified, later that day you went to the grand jury and 

testified against Norby Walters, correct? 

A. After this agreement, yes, I went to the grand jury. 

1241 

Q. And roughly a month after testifying in the grand jury 

in this case, for the first time you learned that Mr. 

McDonald, the prosecutor from the Brooklyn Strike Force, was 

not pleased with your cooperation, correct? 

A. I had known that all along. I hadn't learned it at that 

point. 

Q. You had known all along all the time that you were an 

informant for the FBI that Mr. McDonald was not satisfied ~ith 

the level of your cooperation? 

A. I understood that Mr. McDonald said that information 

that I had supplie or questions that I had answered had not 

led to any criminal prosecution. Yes, I understan that. 

Q. And you were concerned, were you not, that until Mr. 

McDonald was satisfied with the cooperation you were giving to 

the government and to the FBI, that he might one d y come 

after you and prosecute you for some other crime, correct? 

A. Absolutely not. 

Q. But on June 28th of that year, you were called back to 



116 

• 1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

• 13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

• 

Franzese - cross/Gold 1242 

testify in this grand jury for a second time, correct? 

A. Yes. 

Q. And after you did that, you were transferred to another 

federal correctional institution known as Boron, correct? 

A. That's correct, yes. 

Q. And in comparison to the facilities we've spoken of 

before, is it fair to say that the Boron facility was 

substantially more comfortable? 

A. In comparison to where I had been just prior to Boron? 

Q. In comparisons to the prisons that we described earlier, 

including Otisville, Louisberg and others? 

A. Well, I know there's being Terminal Island where I had 

been two years prior to this. 

Q. Right. 

A. I would have preferred to stay at Terminal Island. 

Q. Because Terminal Island was a more comfortable facility? 

A. Yes, for me it was. 

Q. In connection with your trial today, Mr. Franzese, you 

know that certain materials were provided to us by the 

government, do you know that? 

A. I believe so, yes. 

Q. And in connection with preparing for your testimony on 

direct and for your cross examination today, I gather you had 

an opportunity to review some of those documents with the 

prosecution, correct? 
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A. Certain documents, yes. 

Q. Certain files provided to us from the Department of 

Justice reflect that you've been accused of committing the 

crime of paying a bribe in connection with a parole revocation 

hearing. Do you deny having committed that crime? 

A. Yes. 

Q. And those files from the Justice Department also reflect 

that you tried to suborn perjury in connection with a 

proceeding concerning your father. Do you deny having 

committed that crime? 

A. Yes. 

Q. Those files from the Justice Department also reflect 

that you've been accused of participating in a conspiracy 

concern~ng stolen and counterfeit bonds. Do you deny 

committing that crime? 

A. No. 

Q. And do you expect that you will not be prosecuted for 

that, correct? 

A. I think it was part of my indictment. Those charges 

were contained in my indictment. 

Q. And files also reflect that you were accused of 

committing a crime involving a company called the Linn azda 

Automobile Dealership? 

A. That's correct. 

Q. Do you deny having committed that crime? 

. 
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A. No. 

Q. Was that one of the two counts to which you pled guilty 

earlier? 

A. No, but it was contained as counts in the indictment. 

Q. It was part of your original plea agreement in which you 

could never again be prosecuted? 

A. It was part of the indictment, yes. 

Q. Those documents from the Justice Department also reflect 

that you've been accused of controlling through illicit means 

various locals of the Teamsters' Union. Do you deny 

committing those crimes? 

A. No . 

Q. The Justice Department files also reflect that you've 

been accused of committing various criminal income tax 

evasion. Do you deny committing those crimes? 

A. No. 

MR. GOLD: Bear with me a moment, your Honor. 

BY MR. GOLD: 

Q. The Justice Department files also reflect that some time 

in early '85 you participated in discussions with the Ruling 

Commission of Organized Crime in New York City in connection 

with taking certain retaliatory action against law enforcement 

officials. Do you deny having committed that crime? 

A. I agree that I was party to a discussion, that I've 

heard discussions about it, yes. I idn't participate but I 
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heard about it, yes. 

Q. And what is the Ruling Commission in connection with 

which you remember having this discussion? 

A. They were -- it a was leadership body, comprised of all 

five families in New York. 

Q. And do you know the names of the persons with whom you 

spoke at that time? 

A. Yes, I do. 

MR. VALUKAS: Objection as to relevance, your Honor, 

talking about 608. 

THE COURT: Sustained. 

MR. GOLD: Give me one second. 

BY MR. GOLD: 

Q. Those files reflect, Mr. Franzese, that in March of 1986 

you participated in a conspiratorial discussion in which a man 

by the name of Carmine Persico and others discussed the 

possibility of taking retaliatory action against law 

enforcement officials who were involved in prosecuting Mr. 

Persico. Do you deny having participated in that 

conspiratorial discussion? 

A. No. 

Q. This morning on your direct examination you tol us 

about some contact that you had with a gentleman by the name 

of Ron Weisner, you remember that? 

A. Yes . 
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Q. And as you understood it, he was one of the managers for 

the Jackson Five, correct? 

A. Yes, he was. 

Q. And you told us that there came a time when you met with 

him face-to-face, you remember that? 

A. Yes. 

Q. An · you did your best to convince him to knuckle under 

to your pressure to give a job to Norby Walters, correct? 

A. I woul n't describe it that way but I did have a 

conversation in which I asked him to make Norby Walters the 

agent for that tour, yes. 

Q. You asked him, you made a friendly request of him? 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

A. 

Q. 

No, I didn't make a friendly request. 

Did you try to threaten and intimidate him? 

Yes, in a way I did. 

In a way you did, but you're not sure? 

No, I'm positive that in a way I did, yes. 

Well, you consider yourself a threatening and imposing 

person, don't you? 

MR. VALUKAS: Objection, your Honor. That's 

argumentative. 

THE COURT: Sustained. 

BY MR. GOLD: 

Q. As you sit here today under oath, r. Franzese, you know 

that whatever efforts you made on that occasion failed because 
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Norby Walters never got the job, correct? 

A. I know that I did what I was asked to do by Norby 

Walters. I accomplished that purpose. Whatever happened 

subsequent to that was in his hands. 

1247 

Q. Mr . Weisner never gave the job to Norby Walters and you 

know that, on't you? 

A. As far as I know, he was not the agent who did the tour, 

that's correct. 

Q. You also spoke this morning about some contact you had 

with some persons on behalf of a performer known as Dionne 

Warwick , correct? 

A. Yes . 

Q. But in that connection, you never made a threat to 

anybody, di you? 

A. Wasn 't necessary. 

Q. You spoke this morning about passing $50,000 to Mr. 

Walters and then in return for that $50,000, you tell us, you 

acquired a 25 percent interest in a sports business. Do you 

remember that? 

A. Yes. 

Q. And as a 25 percent partner, you tell us, that you 

became entitled to receive 25 percent of the money he earned 

in that business, correct? 

A. Profits, yes. 

Q. An in connection with your first agreement with the 
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government, Government Exhibit 1, we spoke of at the beginning 

of your cross examination, do you recall that you were 

obligated to testify under oath to help the government find 

all your money and to help the government take that money away 

from you. Do you remember that? 

A. That's not the way I recall it, no. 

Q. Do you have Government Exhibit 1 before you? 

A. One? 

Q. Yes. 

A. Yes. 

Q. Take a look at Paragraph 12. 

MR. VALUKA . Which paragraph? . 
MR. GOLD: 12. 

BY MR. GOLD: 

Q. You see that, sir? 

A. Yes. 

Q. Paragraph 12 provides: 

"Franzese also agrees as a condition of his 

subsequent parole and probation as well as a 

con ition of this plea agreement to cooperate with 

any civil means or processes to be used by the 

government to recover from any monies, assets, 

properties, et cetera from Franzese or others in 

connection with all matters covereo by this plea 

agreement." 
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You see that? 

A. Yes. 

Q. And there came a time, did there not, when you had to 

submit to give testimony under oath in connection with the 

government's attempt to find your money and assets, correct? 

A. Yes. 

Q. And you were sworn at that time and given an oath 

identical to the oath you took in this courtroom, correct? 

A. Yes. 

Q. I'm reading from the transcript at 151. 

it? 

MR. VALUKAS: hich case? 

MR. GOLD: I'm reading from Volume II. Do you have 

MR. VALUKAS: 151? 

MR. GOLD: 151. 

BY . GOLD: 

Q. One of the officials of the Justice Department asked 

some questions of you that day, was a Mr. Germain, you 

remember that man? 

A. Yes. 

Q. Question at line 9: 

"Do you currently have any source of income, you, 

yourself?" 

"Answer. Well, other than what woul have been owed 

to me from Miami Gold, you know, from the proceeds of 
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the film, no." 

The proceeds from Miami Gold were the million dollars 

we spoke about earlier in the examination, remember that? 

A. Yes. 

Q. At 245, reading at line 23: 

Germain: 

"Question: Do you have any vested or contingent 

further interest in any property or payment of any 

money from any person for any reason whatsoever." 

Answer at the top of Page 246, line one: 

"Answer. No." 

Going on the Page 254, line 6, question by Mr. 

"Are you due any fees, commissions or bonuses or 

anything of value in return for services rendered 

By any corporation or individuals?" 

"Answer. Not at the present time, no." 

Sir, you gave that testimony on April 30th, 1986, 

didn't you, when you had an obligation to tell the truth, the 

whole truth and nothing but the truth, right? 

A. That's correct. 

Q. And the testimony you gave that I've just read to you 

was the truth, was it not? 

A. At the time my membership in organized crime family 

would not allow me to speak about any of my associates and, 

therefore, I was not able to talk about that, I felt. 
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Q. Are you telling us today as you sit here right now that 

you have committed another perjury you never told these 

gentlemen about before right now? 

A. That's correct, yes. 

Q. Having said that, sir, do you expect Mr. Valukas is 

going to prosecute you for the perjury you just admitted? 

A. I really don't know. 

Q. In December of 1987 before you testified in this grand 

jury for the first time, you gave an interview to some 

reporters from Life Magazine, do you remember that? 

A. Yes, I did. 

Q. And you said to them in part: 

0 I had only one choice, I have to get out and get 

away." 

MR. VALUKAS: I object as to the form of the question, 

your Honor. What he's doing is he's reading something into 

the record which may not have any relevance whatsoever, as a 

form. If he's going to ask him whether or not he asked 

something, et cetera now, he's reading and asserting and 

that's improper cross examination. 

THE COURT: Mr. Gol. 

BY MR. GOLD: 

Q. Did you say to any person, sir, in December of 1987, 

referring to the government, "I have only one choice. They 

are going to get me and they're going to destroy me." Did you 
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say that, sir? 

A. I don't know if I said it in those wor s but I did say 

something to that effect, yes. 

MR. GOLD: I have no further questions. 

CROSS EXAMINATION 

BY MR. WEBB: 

Q. Sir, my name is Dan Webb, I represent r. Bloom. As you 

might imagine, I don't have very many questions to as of you, 

just a few. 

As I sat here and listened this morning -- by the 

way, we haven't met each other? 

A. No . 

Q. Never met. I never talke to you before your testimony? 

That's correct? 

A. That's correct, yes. 

Q. The only people you met with before you testified, you 

met with the government representatives in the u.s. Attorney's 

Office to prepare for your testimony, is that correct? 

A. Yes, we met. Yes. 

Q. I'm going to ask you to keep your voice up just a little 

bit, sir? 

A. Sure. 

Q. I'm not going to get into any details of any of the 

underlining criminal activity you may have engaged in, but 

would it be a fair statement, as I have listened to you 
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testify here for the past several hours and read over the 

material that the government has given me, would it be fair to 

say, would it not, that during most of your adult life, you 

have been involved in organized criminal activity, is that 

correct? 

A. Yes, it is. 

Q. And being involved in organize criminal activity, I 

think you used the term, you called yourself, referred to 

yourself this morning as a racketeer, you recall that? 

A. I didn't use those wor s but I think --

Q. Is it an apt description? 

A. I would say-so, yes. 

Q. In fact, you have actually pled guilty in two different 

court proceedings, as I understand it , in New York and one in 

Flori a, in which you actually pled guilty to being a 

racketeer? 

A. Yes. 

Q. Now, I take it you pled guilty in front of those ju ges, 

swore that you were telling the truth when you said you were a 

racketeer, you were a racketeer, is that correct? 

A. I pled guilty to the crimes that I pled guilty to, yes. 

Q. And you were in fact guilty of those crimes, is that 

correct? 

A. Yes. 

Q • All right. ow, as I understand it, you told us that 
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you were actually a member of an organized group of people in 

New York called an organized crime family known as the Columbo 

family, is that correct? 

A. Yes , it is. 

Q. And I believe you told us this morning that in 

connection with your criminal activity, you've een associated 

with other racketeers in performing criminal activity over the 

past many years, is that a fair statement? 

MR. VALUKAS: Objection, your Honor, he did not 

testify to that and it's irrelevant. 

THE COURT: Well, he's asked if it's a fair statement 

and he can answer yes or no. 

BY MR. WEBB: 

Q. Is that a fair statement? 

A. Yes . 

Q. Mr. Bloom, I want you to please come up here . Sir , I 

want to take you a look at my client. I noticed this morning 

you seeme ~ to have some trouble picking him out in the 

courtroom, is that because you indicated you only think you 

met him on one occasion? 

MR. VALUKAS: I object to Mr. Webb's speech and 

characterization. He stipulated to --

THE COURT: Why on't you ask him the question. 

BY MR. WEBB: 

Q. Sir , did you tell us this morning that you thought you 
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met this man on one occasion in Norby Walters? 

A. Yes. 

Q. In passing and a very brief introduction, I think you 

told us, is that correct? 

A. That's correct. 

Q. Is this someone who you ever, ever in your life were 

associated with in criminal activity? 

A. No. 

Q. You were not trying to leave the impression with the 

jury this morning that you were ever associated with the man, 

with this man, in performing any type of racketeering 

activity, is that a fair statement? 

A. I was never associated with him personally, no. 

Q. And you weren't trying to leave the jury with that 

impression, were you? 

A. No. 

Q. Okay. In fact, as you sit here now, do you have any 

evidence or any facts at all that you would like to give this 

jury that in any way would indicate that this man has ever 

been involved in any criminal activity to your knowledge? 

MR. VALUKAS: Your Honor , I object. He's not required 

to give any facts or give any absolute. He 's required to 

answer questions, and Mr . Webb standing up there making a 

speech with Mr. Bloom there, if Mr . Webb is willing to give 

the evidence, I'd be more than willing to summarize it for Mr. 



130 

• 1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

• 13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

• 

Franzese - cross/Webb 1256 

Franzese. 

THE COU T: Maybe you can rephrase your question. 

BY MR. WEBB: 

Q. Sir, do you know of any facts at all, do you know of any 

facts at all that you can communicate to us that would 

indicate any knowledge you have that this man was ever 

involved in any criminal activity? 

MR. VALUKAS: Again, I object, your Honor. He's 

asking him to make legal conclusions in connection with that. 

THE COURT: No, he's asking whether he has any facts 

and I will let him answer the question .. 

THE WITNESS: A • 

BY MR. WEBB: 

Only as to what I testified to. 

Q. Did did you testify to any facts that would indicate he 

was involved in any criminal activity? 

MR. VALUKAS: Your Honor, again, I object. 

He's asking for the 

'l'HE COURT: '1,he jury has heard the facts. Move on Mr. 

Webb. 

MR. WEBB: You may sit down. Sit down. 

BY MR. WEBB: 

Q. As I understand your testimony this morning, tell me if 

I'm correct, you can correct me if I'm incorrect, you 

testified you thought you met Mr. Bloom on one brief occasion 

in Norby Walters' office in July or August of 1985, is that 
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correct? 

A. That's correct, yes. 

Q. And I take it, at that time -- o you actually remember 

or are you telling us what you think happened? 

A. No, I remember meeting him on one occasion in that 

office, yes. 

Q. And was it on that occasion in July or August of 1985? 

A. Yes. 

Q. And you indicate it was a very brief meeting, someone 

just introduced you, you said hello and that was the end of 

it? 

A. That's correct . 

Q. Okay. Do you have any reason to believe that Mr. Bloom 

would even remember that he met you on that occasion? 

MR. VALUKAS: Objection, your Honor. 

THE COURT: Sustained. 

BY . WEBB: 

Q. ell, sir, let me ask you this: First of all, while you 

told us today that your name has appeared in the newspaper, 

you do recognize that your name is not a household word in 

America, is it? 

MR. VALUKAS: Objection, again, argumentative, calling 

for a conclusion. 

THE COURT; I on't know where you're going, Mr. ebb. 

MR. WEBB: He brought it up on direct, Judge, about 
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the newspaper publicity about this man as if he's that 

well-known. 

1258 

THE COURT: Well, go ahead then. I don't know what 

your point is but I will allow you to make it. I'm sure you 

will clarify it for me. 

BY MR. WEBB: 

Q. Sir, the fact is, as you lived your life an you live 

your life and are introduced to people, you don't go around 

bragging about the fact that you're a member of the New York 

mob family, the Columbo family, do you? 

A. No, I do not. 

Q. And quite frankly, as far as you know, base on what you 

know, based on your contact with Mr. Bloom, there was nothin 

in that brief introduction that woul ever have in icated to 

him who you were, is that a fair statement? 

MR. VALUKAS: I object. He's trying to conclude as to 

what Mr. Bloom knew. 

THE COU T: Sustained. 

BY MR. WEBB: 

Q. At that time, did you have any discussions with Mr. 

Bloom at all about your backgroun? 

A. No. 

Q. Now, I believe you indicated that the first time in your 

life that you ever heard my client's name mentione to you was 

in a meeting that you had with Mr. Walters in late 1984 or 
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early 1985 at a place called the Polo Lounge in Los Angeles, 

is that correct? 

A. That's correct, yes, Beverly Hills. 

Q. And at that time, Mr. Walters told you that he had 

hooked up with a young man named Norby -- Strike that -­

strike the question. 

Mr. Walters told you in that meeting that -- strike 

the question. 

That meeting with Mr. Walters ealt with a number of 

different subject matters, is that correct? 

A. More than one, yes. 

Q. Okay. In that meeting, Mr. Walters mentioned to you 

that he was getting into or thinking about getting into the 

sports agents business with a person he had met by the name of 

Lloyd Bloom, is that correct? 

A. Yes. 

Q. Okay. And he told you that Lloyd Bloom was somebody who 

he, Walters, believed knew something about football? 

A. Yes, I believe he told me he was either a football 

player himself at one time and he knew something about college 

sports and professional sports. Yes. 

Q. As far as you know, that's the first time that you were 

ever aware that there was any relationship between Mr. 

Walters, who you'd known for all your life, and this man, 

Bloom, is that correct? 
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A. As far as I know, yes. 

Q. You had never heard Bloom's name mentioned in all the 

years you'd known Mr. Walters, is that correct? 

A. I don't believe so, yes. 

Q. And at that time, did Mr. Walters tell you that this 

kid, Bloom, did not have any money and that Walters was going 

to try to finance the sports agent business? 

A. No. 

Q. Okay. Did you at that time -- Strike that. As I 

understand it, the next time that you saw Norby Walters was 

some time later when you met with him in his office in 

Manhattan in New York in which the sports agent business was 

discussed, is that correct? 

A. The next time we met to discuss this sports agency 

business, yes. 

Q. And that was well into 1985, some time? 

A. I believe so, yes. 

Q. Okay. And at that time, whatever business you iscussed 

with Mr. Walters on that occasion, Mr. Bloom was not present? 

A. That's correct. 

Q. Okay. And then the third time that you saw Mr. Walters 

about the sport agent's business which I think you said was in 

July or August of 1985, on that occasion, you think you met 

Mr. Bloom in passing, is that the time, the third time? 

A. Yes . 
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Q. Okay. By the way, just so the jury understands, Mr. 

Walter -- you indicated this morning that Mr. Bloom was around 

with the other employees in the office on that occasion, is 

that your recollection? 

A. I recall him being in Norby Walters' office at the time 

I met him. 

Q. Okay. And that office, Mr. Walters has about 40 

employees in the office, is that correct? 

A. I don't know exactly how many. 

Q. He has a number of employees, does he not? 

A. Yes. 

Q. And whatever business that you con ucted with Mr . 

Walters on that occasion in the office, whenever you sat down 

and actually talked about business, Mr. Bloom was not present, 

is that correct? 

A. That's correct. 

Q. And in fact, it's fair to say that because you didn't 

know Bloom or anything about him, you didn't want him around, 

did you? 

A. That's correct, yes. 

Q. Because a man who's in the business that you are in, you 

do try to operate in some type of a concealed, secret fashion, 

is that a fair statement? 

A. Yes, it is. 

Q. In fact, if Mr. Bloom had even been present, you would 
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have felt extremely uncomfortable, wouldn't you? 

A. Yes. 

Q. And you would not talk business in front of him, would 

you? 

A. Good possibility I woul n't have, yes. 

Q. And you would have been extremely uncomfortable if he 

had been around, is that correct? 

A. Yes. 

Q. An in fact he was not around when you talke business 

on that occasion? 

A. That's correct. 

Q. Now, other than this mention that r. Walters told you 

that Bloom knew something about football, did you know 

anything else about this man's background, what he did, where 

he grew up or anything about him? 

A. No. 

Q. To this day, do you know anything about him? 

A. No. 

Q. Now, let me ask you about this sports agent business, 

that's what my questions are going to be directe to at this 

point, sir. First of all, do you know the name of the 

business under which Mr. Walters and Mr. Bloom conducted the 

sport's agent business? 

A. Actually, I'm not quite certain, no. 

Q. I take it, you were not -- whatever the name of the 
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company was, you never really got involved in the operations 

of the company, is that a fair statement? 

A. Yes. 

Q. And in fact, if I were to tell you the name of the 

company was Worl Sports and Entertainment, does that ring a 

bell? 

A. Yes, it does. 

Q. OKay. Whatever Mr. Bloom did in working for that 

company, I take it, as you sit here now, you have no idea what 

his actual role was or what things he did? 

A. That's correct. 

Q • Is that correct? 

A. Yes. 

Q. And you mentione this morning that -- well -- Strike 

that question. This did you ever do anything at all in 

connection with this business, World Sports and Entertainment, 

this sports agent business, did you ever go to any meetings or 

meet anybody or promote their company or do anything like 

that? 

THE COURT: Mr. Valukas. 

MR. VALUKAS: Your Honor, I'm going to make note, if 

that question is answered, that other issue that we were 

talking about, we are going to go in on it on redirect. 

MR. WEBB: I have no idea what we are talking about. 

THE COURT: Maybe you ought to ask him. 



138 

• l 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

• 13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

• 

Franzese - cross/Webb 1 264 

MR. WEBB: Ask who? 

(Discussion between Mr. Valukas and Mr. Webb off the record) 

BY MR. EBB: 

Q. Sir, di · you ever attend any meetings in which my client 

was present carrying out any business activities for World 

Sports and Entertainment? 

A. No. 

Q. Were you ever -- you were never present at any time when 

my client dealt with any sports figures, is that a fair 

statement? 

A. Yes. 

Q. Now, and there -- as far as whatever meetings that you 

had with Mr . Walters, you clearly were not an actual owner of 

this company, I mean, you didn't get stock issued to you or 

anything? 

A. No, I don't believe Mr. Walters wanted me to have stock 

issue. 

Q. And in fact, as I understan, your testimony, shortly 

after this last meeting with Mr. Walters in July or August of 

1985, shortly after that , you became preoccupied with some 

your own personal legal problems, is that a fair statement? 

A. Yes. 

Q. Okay. And you never again in your life ever saw Lloyd 

Bloom to the best of your knowledge until you walked into this 

courtroom today? 
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A. That's correct, yes. 

Q. Now, I believe you told us this morning and I don't 

intend to go back into any of the details, but you told us 

this morning that in connection with the entertainment 

business, not the sports business, but the entertainment 

business, you told us about certain meetings that you attended 

over the years in connection with isputes that Mr. Walters 

allegedly had with some of his clients, do you recall that 

testimony? 

A. Clients and club owners, yes. 

Q. Okay. And on these occasions, you actually went and met 

with these clients and club owners and had discussions with 

them, is that correct? 

A. Yes. 

Q. In connection with the sports business, is it fair to 

say that at no time, sir, id you ever attend or ever contact 

any football player that was a client of World Sports and 

Entertainment? 

A. That's correct, yes. 

Q. And at no time did Mr. Bloom ever directly or indirectly 

ever ask you if he could use your name or try to use your 

reputation to try to threaten people, did he? 

A. Directly, no. 

Q. Indirectly, did Mr. Bloom ever do anything to indicate 

to you that he was going to use your name to threaten people? 
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A. No, but if he was Norby ' s partner, he had the same 

ability to use my name as Norby id. 

Q. But you're assuming that Mr. Bloom knew who you were, is 

that correct? 

A. Yes, I am. 

Q. Tell me what evidence you have to give to this jury that 

Mr. Bloom ever knew who you were? 

A. Mr. Webb, I don't have -- I don't supply evidence but I 

assume if Norby Walters was Mr. Bloom's partner 

Q. I prefer not to have assumptions. I want to ask you, do 

you have any evidence to give this jury, now, that my client 

ever used your name to threaten anyone in the world? 

MR. VALUKAS: Again, objection. He's not required to 

produce evidence, he's required to testify as to what facts he 

knows. 

THE COURT: If he's got facts to state, he can state. 

It's not his job to produce evidence. 

BY MR. WEBB: 

Q. Do you know of any facts that you can tell us that my 

client ever used your name to threaten anybody in the sports 

business? 

A. No. 

Q. And my client never contacted you and never asked you to 

come to any meetings to come to threaten anybody, did he? 

A. Not directly. 
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Q. Did my client ever indirectly ask you to attend any 

meetings with any sports figures that he was dealing with? 

A. Sports figures, no. 

Q. I'm talking about my client, Mr. Bloom. 

A. No. 

Q. Now, sir, let me ask you bout your contact with the 

government in connection with the particular case dealing with 

the sports agent business. I take it based on what you told 

us this morning that at all times during your conversations 

with government representatives, that any time they asked you 

any questions about your knowledge about the sports agent 

business conducted by r. Bloom and Mr. alters, that you 

always did your very best to tell them the truth, is that 

correct? 

A. Yes. 

Q. You never intended to lie or make up things, did you? 

A. No. 

Q. You never inten ed to ever exaggerate or embellish or 

make up anything about my client, Lloyd Bloom? 

A. No. 

Q. You always ecided you'd tell them exactly what you 

knew? 

A. That's correct, yes. 

Q. And as far as r. Bloom, you really idn't know 

anything, is that a fair statement? 



142 

• 1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

• 13 

l 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

• 

Franzese - cross/Webb 1268 

A. Only to what I testified to so far. 

Q. That you met him on one occasion in passing? 

A. Yes. 

Q. Now, the first time that anybody from the government 

ever came to interview you about this sports agent business 

and Mr. Bloom and Mr. Walters was on October 5th, 1987, is 

that correct? 

A. I believe so, yes. 

Q. And that was two FBI agents that visited you in a 

federal penitentiary? 

A. Yes . 

Q. Where did that take place? 

A. At a federal correctional institution, Terminal Island, 

California. 

Q. Okay. And then on that occasion, the FBI asked you some 

questions about this fellow, Lloyd Bloom, did they not? 

A. They asked me questions about the business in general, I 

believe, Lloyd Bloom and Norby Walters. I think so. 

Q. Didn ' t the FBI ask you -- the FBI ask you on that 

occasion when you might be able to give them some information 

that would incriminate Lloyd Bloom or help them prosecute 

Lloyd Bloom , is that correct? 

. VALUKAS: Your Honor, I object. That's an 

assertion which is absolutely untrue and Mr. Webb has no basis 

for making that assertion. 
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MR. WEBB: Judge --

THE COURT: If this is impeachment, I suppose your 

MR. WEBB: I intend to complete my impeachment. 

1269 

THE COURT: You intend to complete your impeachment? 

MR. WEBB: Yes, I do. 

MR. VALUKAS: Just for the Court, Mr. Webb asserted 

that the FBI went to them, said give us incriminating 

information concerning them or tell us things that will 

incriminate these individuals. That assertion is patently 

untrue. 

MR. WEBB: I'll find out. I'll ask the witness. 

MR. VALUKAS: That's not what he did. He asserted 

it. 

THE COURT: I think that you are talking about form 

rather than substance, are you? 

MR. WEBB: I will withdraw the question. 

THE COURT: Am I right? 

MR. VALUKAS: I'm also talking about what his 

obligation is. 

THE COURT: I know what you are talking about. 

Rephrase the question and I think you can move right along. 

BY MR. WEBB: 

Q. In substance, did the FBI ask you if you had any 

information that would incriminate or implicate Lloyd Bloom in 

criminal activity regarding the sports agent business? 
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A. I don't remember if they asked me the question that way. 

They asked me a number of questions regar ing this 

investigation into the world sports or sports business. I 

don't remember in particular what the questions were. 

Q. And at that time, you answered their questions; is that 

correct? 

A. To the best of my ability, at that time, yes. 

Q. Okay. And I take it, that you told them the truth to 

the best of your ability, is that correct? 

A. To the best of my ability, at that time, yes. 

Q. And that included the truth about Lloy Bloom, is that 

correct? 

A. Truth about whatever I was asked, yes. 

Q. OKay. And at that time, in substance, you told them 

the -- you told the FBI, essentially, the same thing you tol 

this jury here today, that you only recalled meeting Bloom on 

one occasion in passing, is that correct? 

A. I don't recall if it came up at that meeting but if I 

was aske that, that's most likely what I answered, yes. 

Q. Well , let me ask this: I take it, for example, you 

certainly did not tell the FBI in that interview on October 

5th, 1987 that my client was present and involved in the 

discussion when you gave the $50,000 to Norby Walters, you 

didn't tell him that, did you? 

A. Involving the discussion when I gave the $50,000 to 
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Norby Walters? 

Q. Here is my question: Did you tell the FBI on this first 

occasion when they interviewed you, did you tell them that my 

client was actually present and involved in the meeting and 

was there when you handed the money to Mr. Walters? Did you 

tell the FBI that? 

A. No, I did not. 

Q. And you didn't -- and if you told them that, it wouldn't 

be true , would it? 

A. That's correct. 

Q. And in preparing for your testimony here today and in 

working with the government representatives, you have reviewed 

the FBI report that was prepared on October 5th, 1987 after 

the FBI agents left you on that day, is that correct? 

THE COURT: Mr. Valukas. 

MR. VALUKAS: Where Mr. Webb is going is improper 

impeachment if he's going to ask him what's in the report, 

because that's not proper. 

THE COURT: Are you trying to impeach the FBI or the 

witness? 

MR. WEBB: Your Honor, I will use the same Exhibit 

that Mr . Gold did. 

MR. VALUKAS: But he has to ask the question when he 

told him that and after he answers he can finish the 

impeachment at a later time. 
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THE COURT: Confront him with the question, I guess. 

BY MR. WEBB: 

Q. In preparing for your testimony, did you -- Mr. Gold a 

few moments ago showed you Walters• Exhibit Number 10, and I 

will direct your attention to the same portion that Mr. Gold 

directed you to down here, and then -- actually, the part I'm 

interested in is right here, but you can go ahe d and read 

that (indicating). 

A. Right here (indicating)? 

Q. Start here (indicating). 

A. "Franzese supposedly 
___ ,, 

MR. VALUKAS: Your Honor, I object. He cannot read 

that report in. That ' s not proper impeachment. He can ask 

him when he told the agents that. If he denies telling the 

agents that, then that is the en of it and Mr. Webb can call 

the agents in rebuttal. He can't impeach in this matter. I 

object. 

THE COURT: That is my understanding of how you do 

impeachment, Mr. lebb. Confront him with the question. 

MR. WEBB: I am. 

THE COURT: I suppose that there is some reason for 

the battle of semantics between the two of you but as god is 

my judge, I don't know what it is. 

MR. VALUKAS: There is. 

MR. WEBB: I will ask. The report says what you 



• 1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

• 13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

• 

147 Franzese - cross/Webb 1273 

said. 

MR. VALUKAS: Objection. 

THE COURT: Can I see you at a a sidebar so you can 

clarify because I don't know what you're arguing about. 

(Sidebar conference.) 

MR. VALUKAS: Your Honor, it's absolutely improper to 

try and impeach a witness with a statement by this -- by 

reading the statement to this witness or saying, "Is that what 

the statement means?" That's a hearsay statement. The only 

relevant question, and Mr. Webb in impeaching evidence 

certainly knows that, is that you ask him· did he tell the 

agents this, if he says, "o, I didn't", or, "Yes, I did', 

whatever the answer is, that's where it ends with this 

particular guy. If Webb wants to call -- if Mr. Webb wants to 

call the agents to complete impeachment, please feel free to 

do so but he's not free to read a report in there and show it 

to the witness. That cannot be done. 

MR. WEBB: Judge, I have a right to read off what's 

in the report and ask him if he made the statement and that's 

what I was doing. When I read it or he reads it --

THE COURT: Excuse me, we are going to run over a 

Magistrate. 

MR. VALUKAS: Your Honor, is not what's in the 

report. He can ask, "Did you tell the agents this?" Because 

there is what he's doing is he's causing the i~pression 
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that that report accurately reflects what the report says. 

That's what he's got to ask, did he tell --

1274 

THE COURT: Then if I have to deal with specificity, 

ask him: "Did you tell this?" And take your answer and move 

on. 

MR. WEBB: I will, your Honor. 

(End of sidebar conference.) 

BY MR. WEBB: 

Q. Sir, on October 5th, 1987, in meeting with FBI Agents 

Leeman and O'Neil, did you at that time ever tell those agents 

in form, affect or substance that you gave Walters and Bloom 

the $50,000 in cash at a meeting? Did you ever tell them 

that? 

A. I don't believe I told them that way, no. 

Q. In preparing for your testimony, this report that is 

marked as Walters Exhibit Number 10, the FBI report, did you 

discuss this report with the FBI or with the United States 

Attorney's office? 

A. I read it an I discussed it with Mr. Valukas, yes. 

MR. GOLD: Your Honor, I'm sorry, I can't hear. 

THE COURT: Woul you repeat the answer, please. 

THE WITNESS; A. 

with Mr. Valukas, yes. 

BY . WEBB: 

I said I read it and discussed it 

Q. And at that time -- did you at that time ask the FBI or 
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Mr. Valukas why this report had incorrect and false 

information about Mr. Bloom in it? 

MR. VALUKAS: Objection, your Honor. That's 

irrelevant. 

MR. WEBB: Ju ge --

MR. VALUKAS: He's not required to ask. 

1 2 75 

THE COURT: I think we have covered the subject of 

impeachment on this particular matter and we can move on, Mr. 

Webb. 

MR. WEBB: I have no more questions, your Honor. 

THE COURT: Thank you. Redirect? 

MR. VALUKAS: I do. Would you give me a few minutes 

to get it together. It might be an appropriate time ... 

THE COURT: Well, we might as well take our afternoon 

break, about 10 minutes will that be enough time? 

MR. VALUKAS: Thank you, your Honor. 

THE COURT: Let me ask you at a sidebar one question 

so that I know where we are going here. 

(Discussion had off the record.) 

(Recess) 

THE COURT: You're ready to resume? 

MR. VALUKAS: very short redirect, your Honor. 

THE COURT: Let's have the witness. 

(Jury in.) 

THE COURT: Please be seated. 
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THE COURT: Mr. Valukas, you have some redirect? 

MR. VALUKAS: I have some, your Honor, brief. 

REDIRECT EXAMINATION 

BY MR. VALUKAS: 

1276 

Q. Mr. Franzese, let me direct your attention, first, to 

this interview which Mr. Webb was questioning you about in 

connection with a meeting with two agents out at Terminal 

Island, you recall that? 

A. Yes. 

Q. Would you just take us through, step by step, the 

interview process that day. Did you know you were going to be 

interviewed before you were interviewed? 

A. No, I had no idea. 

Q. Where were you taken? 

A. I was taken to a room in the Administrative section of 

the prison. 

Q. And approximately how long did that interview occur? 

A. About a half hour. 

Q. And during the course of that interview, were both 

agents asking questions? 

A. Yes. 

Q. All right. Did the agents at any time go back over 

their notes with you before they concluded the interview? 

A. No. 

Q. How was the interview concluded, what concluded the 
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• 1 interview? 

2 A. The -- one of the prison officials came in and said they 

3 had to use the room and had to terminate the interview. 

4 Q. An what happened then? 

5 A. The agents left and I went back to my -- back to the 

6 prison. 

7 Q. When was the first time that you saw the results of that 

8 interview? 

9 A. A few days ago. 

10 Q. And at that time, did you call this matter to my 

11 attention? 

12 A. Yes . 

• 13 Q. Mr. Franzese, in the years 1984 forward, where did you 

14 live? 

15 A. California. 

16 Q. And where in California? 

17 A. Los Angeles. 

18 Q. Now, you were aske about a deposition in which you have 

19 acknowledged that you lie, that was in April of 1986? 

20 A. Yes. 

21 Q. And you withheld information about monies that were 

22 involved with the Columbo family; is that right? 

23 A. That's correct, yes. 

24 Q. After November of 1986, did you begin provi ing 

25 information to the government? 

• 
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A. Yes. 

Q. Mr. Franzese, on the cross examination of Mr. Gol, he 

stated that you were or that it was alleged in the government 

files that you were present at a meeting with the heads of the 

five families in which retaliation against the United States 

attorneys or the prosecutors was discussed, is that correct? 

A. Yes. 

Q. Who provided that information to the government? 

A. I did. 

Q. And that was after November of 1986? 

Yes. 

MR. VALUKAS: Thank you . 

THE COURT: Mr. Gold. 

MR. GOLD: I have no questions. 

THE COURT: Mr. Webb. 

MR. WEBB: I have no questions. 

THE COURT: Then you may be excused, sir. 

THE COURT: Ladies and gentlemen, I am of the opinion 

that that concludes our witnesses for today, am I correct? 

MR. VALUKAS: That is true, your Honor. If we could 

have a moment, maybe we might talk about scheduling before the 

jury leaves. 

THE COURT: That's what I was going to suggest but I 

don't know as of now what we anticipate. I would ask that you 

return to your jury room and I will advise you momentarily as 
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to our schedule for tomorrow before I excuse you. 

(Jury out.) 

1279 

THE COURT: All right. Where are we sche ulewise? 

MR. VALUKAS: Your Honor 

(Discussion had off the recor .) 

THE COURT: We are not going to reconvene tomorrow 

until 2:00 o'clock in the afternoon. The testimony today was 

shorter than anticipated and so that we don't have any breaks 

while we wait for other witnesses, we will start at 2:00 

o'clock and have -- take the rest of the afternoon . 

(Discussion had off the recor .) 

(Whereupon, the proceedings were continued until 2:00 

o'clock p.m. on the 15th day of March, 1989.) 


